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EKONOMİDE GÜVEN VE İSTİKRAR”
Yorgancılar: “Yeni yılın ilk çeyreği içerisinde
gerçekleşecek seçimlerin sonrasında, 
ekonomi politikalarında değişiklik olacağına dair 
en ufak bir şüpheye dahi izin verilmemelidir.
Bu noktadan geri dönüşün maliyeti 
çok daha büyük olacaktır.”

Gururlu ve buruk
bir yılın ardından...

“İzmir, yatırım için bütün olumlu
koşulları bünyesinde barındırıyor”

Yorgancılar, 2027'de küresel düzeyde kullanılması
öngörülen ‘karekod’ uygulamasını tanıttı
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EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, “Hukuki düzenlemelerden 
ekonomik düzenlemelere, istikrarlı 
bir yönetim anlayışından kurumların 
bağımsızlığının güvenceye alınmasına 
kadar geniş bir alanda eş zamanlı güvenin 
sağlanması beklenmektedir” dedi.
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Ender YORGANCILAR
Ege Bölgesi Sanayi Odası
Yönetim Kurulu Başkanı

ender.yorgancilar@ebso.org.tr

        @EYorgancilar

GURURLU VE BURUK BİR YILIN ARDINDAN
7’den 70’e büyük bir heyecan 

ve gururla beklediğimiz, 
Cumhuriyetimizin 100. 
yıldönümü olan 2023 yılının 
son günlerindeyiz. Çok büyük 
hedeflerimiz vardı. Son yıllarda 
gerek küresel ekonomide, 
gerekse ülkemizde bozulan 
dengeler bu çok özel yılı buruk 
kapatmamıza vesile oldu. 

Genel olarak baktığımızda; 
tarihimizin en büyük 
felaketlerinden 6 Şubat 
depreminin yarattığı tahribat 
ve seçimlerden dolayı ilk 
yarısı belirsizlik ve büyük bir 
motivasyonsuzlukla, ikinci yarısı 
da yeni ekonomi yönetiminin 
attığı rasyonel adımlardan 
dolayı umutla geçti diyebiliriz. 

Gelişmiş ekonomilerden 
gelişmekte olan ekonomilere 
kadar her ülkeyi ancak, en çok 
da Türkiye’yi olumsuz etkileyen 
yüksek enflasyonla mücadele 
kapsamında politika faizi son 
altı ayda 3 bin 150 baz puan 
artırılarak yüzde 40 seviyelerine 
ulaştı. Ülkemiz özelinde bu asla 
tek başına yeterli bir mücadele 
olarak görülmemelidir. Hukuki 
düzenlemelerden ekonomik 
düzenlemelere, istikrarlı 
bir yönetim anlayışından, 
kurumların bağımsızlığının 
güvenceye alınmasına 
kadar geniş bir alanda eş 

zamanlı güvenin sağlanması 
beklenmektedir. 

Atılan küçük adımlar bile 
bugün CDS’i 300’ün altına 
çekmiştir. Ancak, kırılganlıklarımız, 
rekabetin zorlaşması, artan 
riskler üretim ve ihracat adına 
bizleri endişelendirmektedir. 
Enflasyonun yarattığı yüksek 
maliyetler ve alım gücünün 
düşmesi ülkeyi bir kısır döngüye 
sokmaktadır.

O nedenle, reel sektör olarak 
istikrarlı bir faiz-kur politikasına, 
enflasyonla mücadele 
programına kararlılıkla devam 
edilmesine, yatırımları teşvik 
eden ve katma değerli üretime 
odaklanılması gerektiğine 
inandık ve pansumandan kalıcı 
tedavi yöntemine geçilmesi 
gerektiğini hep savunduk.

2024 yılının ilk çeyreği de yerel 
seçim gündemi ile geçecek gibi 
görünmektedir. Seçim sonrası, 
politikalarda değişiklik olacağına 
dair en ufak bir şüpheye dahi 
izin verilmemelidir. Bu noktadan 
geri dönüşün maliyeti çok daha 
büyük olacaktır. 

Zira, 2024 yılına ilişkin 
açıklanan küresel risklerde, 
yüksek faizlerin borçlu firmaları 
zorlayacağı, kredi geri 
ödemelerinde sıkıntı yaşanacağı, 
jeopolitik gerilimlerin, iklim krizinin 
ekonomi üzerinde yaratacağı 

olumsuz etkiler öne çıkmaktadır. 
Bu farkındalıkla, her bir 

firmamızın kaynaklarını en etkin 
şekilde kullanması, maliyetlerini 
yeniden gözden geçirmesi, 
gerek tedarik gerekse satış 
noktasında tek bir firmaya, tek 
bir ülkeye bağlı kalmaması, 
verimliliği önceliklemesi, 
stratejilerini yeşil ve dijital 
ekonomi yaklaşımı ile ortaya 
koyması gerekecek bir yıla giriş 
yapıyoruz. 

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
olarak, bu süreçte bizler de, 
yine üyelerimizin çözüm ortağı 
olmaya devam edeceğiz. 

Kaynaklarımızı doğru ve 
etkin kullanmak, yeni kaynaklar 
yaratmak konusunda başarılı 
bir yıl geçirerek, 4 aktif AB projesi 
yürüten Oda olarak, Türkiye’de 
bir ilke imza attık. 

Üyelerimize daha hızlı ve etkili 
hizmet verecek çalışmalarımızı 
“EBSO Dijital Dönüşümü” projemiz 
kapsamında 2024 yılında 
hızlandıracağız. Bununla birlikte, 
yıkılan hizmet binamızın yerine 
inşa edeceğimiz iş merkezi 
yılın en önemli planlamasını 
oluşturacaktır. 

Yeni yılın ülkemiz için hayırlara 
vesile olmasını temenni ediyor, 
ailelerinizle birlikte, sağlıkla, 
keyifle, başarıyla nice seneler 
diliyorum.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
ve barkod hizmetiyle 

ürünlere ilişkin standartlara 
dayalı çözümler sunan Global 
Standartlar 1 (GS1) Türkiye 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, düzenlediği 
basın toplantısıyla 2027 
yılından itibaren ürünlerde 
küresel düzeyde kullanılması 
öngörülen ‘karekod’ 
uygulamasını tanıttı.

Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği İkiz Kuleler hizmet 
binasında düzenlenen 
toplantıda konuşan Başkan 
Yorgancılar, Türkiye’de vakıf 
statüsüyle Global Standartlar 
1 (GS1) Türkiye adı altında 
faaliyetlerine devam ettiklerini 
söyledi. Ticaretin ortak dili ve 
dünyaya açılan kapısı olarak 
barkod sisteminin önemine 
işaret eden Yorgancılar, bir 
malın üretimi kadar dağıtımı 

ve pazarlamasının da çok 
önemli olduğunun altını çizdi.

İsraf önlenecek
Sağlık, tekstil, ecza, teknoloji 

ve gıda sektörlerinde de 
avantaj sağlayan bir kodlama 
sisteminin devreye girmekte 
olduğunu dile getiren 
Yorgancılar, “Devreye girecek 
olan sistem ile örneğin bir 
ilacın üreticisi, ürettikten 
sonra ürünü sağlık deposuna 

Yorgancılar, 2027’de küresel düzeyde 
kullanılması öngörülen ‘karekod’ 

uygulamasını tanıttı
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gönderiyor. İlaç, 
oradan eczaneye 
iletiliyor ve ihtiyacı 
olan kişi de 
reçetesiyle gidip 
bu ilacı satın alıyor. 
Eğer ilaçta üretim 
hatası varsa son 
kullanıcının kim 
olduğu bilindiği 
için ürünü ‘geri 
çağırma’ kolaylığı 
sağlanıyor. Herkes 
ayrıca artık ihtiyacı 
kadar ilaç alıyor. Son 
kullanma süresine 
yakın bu ilaçlar 
yenilenebiliyor, israf 
önlenebiliyor” dedi.

“Merdiven altı 
üretimin 
önüne 
geçilecek”
Covid-19 

döneminde aşı yaptıran 
vatandaş sayısının Bakanlıkça 
GS1 tarafından geliştirilen 
söz konusu barkod sistemi 
sayesinde takip edildiğini 
aktaran Yorgancılar, “Bu 
sistemin kuruluşunda Sağlık 
Bakanlığı’na ücretsiz destek 
verdik ve GS1 Türkiye olarak 
diğer kamu kurumlarına 
bedelsiz hizmet vermeye 
hazırız. 2027’de bütün dünyada 
karekod sistemine geçilecek. 
Halihazırda barkod üzerinde 
bulunan bilgilerin tamamı ve 
daha fazlası, yeni uygulamaya 
aktarılacak. Karekoda 
geçildiğinde tüketiciler, 
ürünleri karşılaştırabilme 
imkanına da sahip olacaklar. 
Biz gelen ürünü kabul ediyoruz, 
tartıyoruz ve resimlerini üç 
boyutlu olarak çekiyoruz. 
Üretici firmadan bunun onayını 
alıyoruz. Daha sonra bu bilgileri 
sisteme yüklüyoruz. GS1 bilgi 
havuzundan ürünü satacak 
firmaya doğrudan kaliteli 

ürün verisini kullanma imkanı 
sunuyoruz. Herhangi bir ürünü 
dört farklı firma satıyorsa ve 
eğer beşinci firma da o ürünü 
satış gamı içine koymak isterse 
ürün bilgilerinin tamamı daha 
önceden sisteme yüklendiği 
için bu beşinci firma rahat 
ve hızlı bir şekilde süreçlerini 
tamamlayabilecek. Bu sistem 
ile merdiven altı üretim ve 
satışların da önüne geçilecek. 
Şu an 117 ülkede bu sistem 
var. GS1, dünya ticaretinin 
ortak lisanıdır. Burada 
kullandığınız karekodları 
veya barkod sistemini aynı 
şekilde dünyanın 117 ülkesinde 
okutabiliyorsunuz. Aynı ürün 
olduğunu görüyorsunuz. Bir 
malı üretmek çok önemli ama 
ürettiğiniz malı satmak çok 
daha önemli. Satarken de 
doğru ve yararlı bilgilerle satış 
önemli. Global standartlar 
bunun için var. Bunun 
ülkemizde yaygınlaştırılması 
için çabalıyoruz. Yeni bir 

üretim firması kuracaksanız 
veya yeni bir ürünün satışına 
başlayacaksanız eğer, dünya 
pazarına açılabilmeniz için GS1 
sistemine üye olmanız lazım, 
gerekli tüm bilgileri internet 
sitemizden görebilirsiniz” diye 
konuştu.

“Firmalarımızın 
çıkarlarını koruyoruz”
GS1 Türkiye Genel Müdürü 

Elif Bilgehan Müftüoğlu da 
Türkiye’deki tüm üreticilerin 
karekoda geçmesini 
sağlayacaklarını belirterek 
“Firmalarımız tarafından 
ticaretin sürekliliği için 
regülasyonlara hızlı uyum 
sağlanması önemlidir. GS1 
Türkiye olarak çalışmalara 
başladık. Türk firmalarının 
çıkarlarını bu platformda 
korumaya gayret ediyoruz. 
Üretim ve ihracat yapan 
firmalarımız bize başvururlarsa 
süreçle ilgili destek vermeye 
hazırız” ifadesini kullandı.
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Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı ve 

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, Sanayi ve Teknoloji 
Bakanı Fatih Mehmet Kacır’ın 
katılımıyla gerçekleştirilen 
TOBB Sanayi Odaları Konseyi 
Toplantısına katıldı.

Sanayi sektörlerinin 
konularını aktardığı toplantıda 
konuşan 
Bakan Kacır, 
küresel 
ekonomide 
yaşanan 
belirsizliğe 
rağmen 
Türkiye’de 
sanayicilerin 
yatırımlarına 
hız 
kesmeden 
devam 
ettiklerini 

belirterek “254 milyar dolarlık 
ihracat hacmine ulaşan, 
genç ve dinamik nüfusuyla, 
lojistik bağlantılarıyla, Ar-Ge 
ve inovasyon altyapısıyla 
katma değerli üretimde 
öncü, bölgesinin parlayan 
yıldızı ve küresel üretim üssü 
bir Türkiye'den söz ediyoruz. 
Geldiğimiz noktada, insansız 
hava aracı üretiminde 
dünyada bir numarayız. 

Türkiye, kendi eğitim uçaklarını, 
helikopterlerini, deniz 
platformlarını, kara araçlarını, 
uydularını geliştirip, üretebilen 
ülkelerden biridir” diye konuştu.

Toplantıya Başkan 
Yorgancılar ile birlikte EBSO 
Meclis Üyeleri ve TOBB Sanayi 
Odaları Konseyi Üyeleri Haluk 
Tezcan, Murat Kurtalan, Burak 
Sertbaş, Yıldıray Yalınız ve Nejat 
Özduran da katıldı.

Yorgancılar, TOBB Sanayi Odaları 
Konseyi Toplantısına katıldı
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Tacikistan’ın 
Ankara 
Büyükelçisi 

Ashrafjon Sheralievich 
Gulov, Ege Bölgesi 
Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’ı ziyaret 
etti. Görüşmede 
İzmir’in yatırım 
iklimi ve avantajları, 
Tacikistan ile 
ekonomik işbirliği 
olanakları ve iki 
ülke üniversiteleri 
arasındaki iş 
geliştirme ve 
öğrenci değişimine ilişkin 
değerlendirmelerde bulunuldu.

Büyükelçi Gulov’u 
ağırlamaktan duyduğu 
memnuniyeti dile getiren 
Yorgancılar, “İzmir pek çok 
sektörde yüksek potansiyeli 
bulunan bir altyapıya sahip. 
Onlarca sektöre yayılan sanayi 
üretimi ve ihracatının yanında 
turizm, sağlık ve tarım ile 
tarımsal sanayide ön plana 
çıkan bir şehir. Ayrıca gerek 

hinterlandına ulaşımı ve gerekse 
sahip olduğu limanları ile 
önemli bir lojistik avantajı var. 
İnşaatı süren Çandarlı Limanı ve 
Kemalpaşa Lojistik Köyü de bu 
sisteme eklemlendiğinde ihracat 
ve yatırım potansiyeli daha da 
üst bir seviyeye çıkacak. Bunu 
köklü üniversitelerimiz, eğitim 
kurumlarımız ve bunun ortaya 
koyduğu insan kaynağımız ile 
destekliyoruz. Yani İzmir, yatırım 
için bütün olumlu koşulları 
bünyesinde barındırıyor” dedi.

Tacikistan 
Büyükelçisi Gulov da 
İzmir’deki ilk ziyaretini 
Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar’a 
yapmak istediğini 
belirterek, “Bu nedenle 
buradayız ve nazik 
konukseverliğiniz 
için teşekkür ederiz. 
İzmir’i, endüstriyel 
üretim potansiyelinin 
yanında turizmde 
de mutlakta daha 
iyi noktada olması 

gereken bir şehir olarak 
değerlendiriyoruz. Ayrıca İzmir’in 
çok başarılı üniversiteleri ile 
Tacikistan’daki üniversitelerin 
işbirliği yapmasını istiyoruz. 
Bu işbirliği için gereken neyse 
yapmaya hazır olduğumuzu 
ifade etmek isterim. Ayrıca 
Türkiye ve Tacikistan arasında 
yatırım ve iş forumlarının 
düzenlenmesi de karşılıklı 
ticaret hacmine doğrudan 
yansıyacaktır” diye konuştu.

“İzmir, yatırım için bütün olumlu 
koşulları bünyesinde barındırıyor”

TOBB Türkiye Atık ve Geri Dönüşüm Sanayi Meclisi, 
2023 yılı faaliyetlerini değerlendirdi
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı ve Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, 
TOBB Türkiye Atık ve Geri Dönüşüm Sanayi 
Meclis toplantısına katıldı. Çevrimiçi düzenlenen 
toplantıda konuşan Başkan Yorgancılar, “Atığa 
erişim günümüzde büyük önem taşıyor. Ülke 
olarak hammadde maliyetleri ve bunun 
da ötesinde hammaddeye erişim konusu 
gündemimizdeki yerini korumakta. Atıkların 
geri dönüştürülerek hammadde olarak üretim 
süreçlerine yeniden kazandırılması, hem maliyet ve hem de erişim anlamında sanayicimizin elini 
güçlendirecek” dedi.
Toplantıda sektörün 2023 yılı değerlendirilmesi yapılarak güncel konular istişare edildi.
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Konak Belediye Başkanı 
ve İBB Başkan Aday 
Adayı Batur, Başkan 
Yorgancılar’ı ziyaret etti

Konak Belediye Başkanı ve İzmir Büyükşehir 
Belediye Başkan Aday Adayı Abdül Batur, EBSO 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar’ı ziyaret 
etti. Batur, ziyarete ilişkin yaptığı açıklamada 
“Kalkınmanın bel kemiği olan sanayicilerimizin 
güçlü bir çatı altında toplayan Ege Bölgesi Sanayi 
Odası'nın değerli Başkanı Ender Yorgancılar'ı ziyaret 
ettim. Belediye Başkanlığı koltuğuna oturduğum 
günden bu yana sürdürdüğümüz çözüm odaklı 
ve işbirlikçi tavrımızı bundan sonra da devam 
ettireceğimizin sözünü verdik. Nazik ev sahipliği için 
kendisine teşekkür ediyorum” dedi.

Karabağlar Belediye Başkan 
Aday Adayı ve Geçmiş 

Dönem İzmir Milletvekili 
Serter, Başkan Yorgancılar’ı 

ziyaret etti
Karabağlar Belediye Başkan Aday Adayı 

ve Geçmiş Dönem İzmir Milletvekili Bedri 
Serter, Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar’ı ziyaret 

etti. Serter, misafirperverliğinden ötürü 
Başkan Yorgancılar’a teşekkürlerini sundu.

İBB Başkan Aday Adayı, 
Geçmiş Dönem İzmir 

Büyükşehir Belediyesi Genel 
Sekreteri Gökçe, Başkan 
Yorgancılar’ı ziyaret etti

Dr. Buğra Gökçe, Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar’ı 

ziyaret etti. Gökçe, ziyarete ilişkin yaptığı 
açıklamada, “Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Başkanı Sayın Ender Yorgancılar’a bizi 

ağırladıkları ve vizyonumuzu paylaştıkları 
için teşekkür ederim. Tohumları İzmir İktisat 
Kongresi ile atılan Ege Bölgesi Sanayi Odası 

bölgemize ve şehrimize büyük katkılar sunan, 
tarihi boyunca öncü bir güç olmuş, ilkleri 
başarmış köklü bir çınardır” diye konuştu.



11ARALIK 2023

GÜNDEM

AK Parti Genel Başkan Yardımcısı Dağ ve İzmir İl 
Başkanı Saygılı, Başkan Yorgancılar’ı ziyaret etti
AK Parti Genel Başkan Yardımcısı Hamza Dağ ve İzmir İl 
Başkanı Bilal Saygılı, Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar’ı ziyaret etti. Görüşmede 
güncel ve ekonomik değerlendirmelerde bulunuldu.
AK Parti Genel Başkan Yardımcısı Dağ, ziyarete ilişkin 
yaptığı açıklamada, “Üretkenliğiyle Türk ekonomisine 
büyük katkıları olan sanayicilerimizi temsil eden Sayın 
Yorgancılar ile sektörün sorunları ve beklentileri hakkında 
konuştuk. Konukseverliği için Yorgancılar’a teşekkür eder, 
çalışmalarında başarılar dilerim” dedi. İl Başkanı Saygılı 
ise “Sanayimizin gelişmesi ve ülkemizin kalkınması için 
üreten, Türk ekonomisine katkıda bulunan Ege Bölgesi 
Sanayi Odası’na çalışmalarında başarılar diliyor, konukseverlikleri için Sayın Ender Yorgancılar’a 
teşekkür ediyorum” diye konuştu.

İBB Başkan Aday Adayı ve 
Geçmiş Dönem Bornova 

Belediye Başkanı Atila, Başkan 
Yorgancılar’ı ziyaret etti

İzmir Büyükşehir Belediye Başkan Aday Adayı 
ve Geçmiş Dönem Bornova Belediye Başkanı 

Olgun Atila, Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar’ı ziyaret etti. 
Atila, ziyarete ilişkin yaptığı açıklamada “EBSO 

Başkanı Ender Yorgancılar’ı ziyaret ettik. Güncel 
ekonomik gelişmeleri konuştuk. Sanayimiz ve 

sanayicilerimizin sorunları ve beklentilerini ele 
aldık. Çözüm yollarını değerlendirdik” diye konuştu.

Yorgancılar, Başkonsolos 
Schröer’e vize konusunu aktardı
Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu ve Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, 
Federal Almanya Cumhuriyeti İzmir Başkonsolosluğu ve 
Alman-Türk Ticaret ve Sanayi Odası’nın düzenlediği Ekonomi 
Networking Kokteyli’ne katıldı.
Almanya’nın İzmir Başkonsolosu Ralf Schröer ve Alman-Türk 
Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Pınar 
Ersoy’un ev sahipliğinde düzenlenen ve iş insanlarının 
yeni bağlantılar kurma olanağı bulduğu etkinliğe ilişkin 
Başkan Yorgancılar, “Almanya İzmir Başkonsolosluğu 
ve Alman-Türk Ticaret ve Sanayi Odası’nın Ekonomi 
Networking Kokteyli’nde Sayın Başkonsolos Schröer 
ile bir araya geldik. Genel ekonomik değerlendirmeler 
ile iş dünyamızın vize konusunda yaşadığı zorlukların 
çözümüne ilişkin paylaşımda bulunduk” dedi.
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Ev tekstili üretimi ve ihracatı konuşuldu
Türkiye Ev Tekstili Sanayicileri ve İş İnsanları Derneği (TETSİAD) Yönetim Kurulu Başkanı Hasan 

Hüseyin Bayram ve Yönetim Kurulu Üyeleri, Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’ı ziyaret etti. Görüşmede sektörün Ege Bölgesi ve Türkiye’deki potansiyeli ile üretim ve 
ihracat kapasitesini artırmak için yapılabilecekler değerlendirildi.

Yorgancılar, EBSO Vakfı’nın 
Yeni Yıl Kermesi’ni ziyaret etti

EBSO Vakfı Kadınlar Birliği Çalışma Grubu’nun geleneksel Yeni Yıl Kermesi, Tarihi Hava Gazı 
Fabrikası Kültür Merkezi’nde gerçekleştirildi. Geliri EBSO Vakfı Bursiyerleri yararına kullanılacak 

olan kermese, Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar ve 
Yönetim Kurulu Üyeleri de katılarak destek verdiler.

İzmir Trakyalılar Kültür 
ve Dayanışma Derneği 
Yönetiminden nezaket 
ziyareti
İzmir Trakyalılar Kültür ve Dayanışma 
Derneği Yönetim Kurulu Başkanı Bahattin 
Kılıç ve beraberindeki heyet, Ege Bölgesi 
Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’a nezaket ziyaretinde bulundu.
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Ege Ekonomiyi Geliştirme Vakfı (EGEV) sekretaryasında düzenlenen İzmir Başkanlar 
Kurulu Toplantısı, Ege Bölgesi Sanayi Odası ev sahipliğinde gerçekleştirildi. EBSO Meclis 
Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu ve Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar’ın katıldığı 

toplantıda İzmir ve Türkiye’ye ilişkin güncel ve ekonomik değerlendirmelerde bulunuldu.

İzmir Başkanlar Kurulu Toplantısı, 
EBSO ev sahipliğinde gerçekleştirildi

İZKA Yönetim Kurulu Toplantısı 
gerçekleştirildi

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, İzmir Valisi               
Dr. Süleyman Elban başkanlığında gerçekleştirilen İzmir Kalkınma Ajansı (İZKA) Yönetim 

Kurulu Toplantısına katıldı.
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Gökçüoğlu, E.Ü. 
Biyomühendislik 
bölümüne konuk oldu
Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı 
H. İbrahim Gökçüoğlu, Ege Üniversitesi 
Biyomühendislik Bölümü’nü ziyaret ederek 
öğrencilerle bir araya geldi. Bölümde 
verilen Mühendislik Etiği dersine konuk 
olan Gökçüoğlu, öğrencilere meslek hayatı 
ve girişimcilik konusundaki deneyimlerini 
aktardı.

İEKKK Toplantısında kentin ekonomi gündemi 
değerlendirildi
Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis 
Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu, İzmir 
Büyükşehir Belediye Başkanı Tunç 
SOYER Başkanlığında düzenlenen İzmir 
Ekonomik Kalkınma ve Koordinasyon 
Kurulu (İEKKK) Toplantısına katıldı. 
Toplantıda İzmir ekonomisine ilişkin 
gelişmeler değerlendirildi.

Ege Bölgesi Sanayi Odası tarafından yürütülen AB 
projelerinden “NEET Makine Sektörünü Geleceğe Taşıyor” 
kapsamında başarı hikayeleri semineri düzenlendi. EBSO 
Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu moderatörlüğünde 
gerçekleştirilen seminerde EBSO Meclis Üyeleri Ertan 
Soydan, Ali Kara ve 38’inci Grup Genel Amaçlı Makine 
ve Teçhizatı Sanayi Meslek Komitesi Yedek Üyesi Dilara 
Mumkaya Akkoyunlu, tecrübelerini, Çınarlı Mesleki ve 
Teknik Anadolu Lisesi öğrencileri ile paylaştı.

EBSO Meclis Başkanı Gökçüoğlu ve EBSO üyesi sanayiciler, 
deneyimlerini Çınarlı MTAL öğrencileri ile paylaştı
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Çevre Çalışma Grubu, 
Kasım ayı toplantısını 

Bağyurdu Organize Sanayi 
Bölgesi’nde (BAYOSB) 
düzenleyerek bölgedeki yeşil 
dönüşüm çalışmalarına ilişkin 
incelemelerde bulundu. Ziyarete 
EBSO Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Hakan Ürün de katıldı.

BAYOSB’nin “yeşil OSB” 
olma yolunda önemli adımlar 
atmakta olduğunu ifade eden 
EBSO Çevre Çalışma Grubu 
Başkan Yardımcısı Prof. Dr. 
Necdet Alparslan, “Bu adımları 
çok önemsiyor ve destekliyoruz. 
Yeşil dönüşüme öncülük eden 
OSB’lerimizin sayısının artması 
gerekiyor. Yeşil OSB olarak iyi 
örneklerden biri olan BAYOSB’nin 
bu tutumunu ve kuruluşundan 
bu yana bu yolda gösterdikleri 

duyarlılıkları nedeniyle kendilerini 
kutluyor, bu yolda kendilerine 
başarılar diliyoruz” dedi.

BAYOSB’nin Avrupa Birliği 
Yeşil Mutabakat sürecine uyum 
çalışmaları hakkında EBSO Çevre 
Çalışma Grubu Üyelerine bilgi 
veren Bağyurdu OSB Müdürü 
Figen Akdemir ise “Bölgemizde 
23 parselde üretim sürerken 
sekiz parselde de üretim hazırlığı 
yapılıyor. 22 parselde inşaatlar 
devam ederken 44 parselimiz 
ise proje aşamasında. Çevre 
odaklı politikamız nedeniyle 
kuruluşumuzdan bu yana 
yoğun su kullanımı yapmayan 
ve atık üretimi yüksek olmayan 
firmalara parsel satışı 
yapıyoruz. 2017 yılından bu yana 

Dünya Bankası’nın Yeşil OSB 
çalışmalarını takip ediyoruz. Tüm 
faaliyetlerimizi yeşil OSB vizyonu 
ile yürütüyoruz.  LEED sertifikalı 
yeşil idari bina yatırımına 
yakında başlayacağız. 1.6 MW 
kapasiteli GES kurulumumuz ise 
tamamlanmak üzere. Ayrıca 
firmalarımız da çatılarına GES 
kurulumuna devam ediyor. 
Bölgemizde toplam çatı GES 
gücü 10 bin 560 KW’a ulaştı” diye 
konuştu.

Toplantının ardından bölgede 
yapımı tamamlanmak üzere 
olan GES’i yerinde inceleyen 
EBSO Çevre Çalışma Grubu, 
bölgede faaliyet gösteren Birim 
Makine firmasına da bir ziyaret 
gerçekleştirdi.

BAYOSB, 
EBSO Çevre 
Çalışma 
Grubu’nu 
ağırladı

Doğal taş sektörü, gala gecesinde bir 
araya geldi

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Hakan Ürün, 
Ege Maden İhracatçıları Birliği tarafından 
dördüncü kez düzenlenen Amorf Doğal 
Taş Proje ve Tasarım Yarışması Ödül 
Töreni ve Doğal Taş Gala Gecesi’ne 
katıldı. Ürün, etkinlik kapsamında 
düzenlenen İhracatın Yıldızları Ödül 
Töreni’nde “Katma Değerli Ürün İhracatı” 
kategorisinde ödül almaya hak kazanan 
firmalara plaketlerini sundu.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Metin Akdaş, 

EBSO koordinatörlüğünde 
yürütülecek olan ve Çınarlı 
Mesleki ve Teknik Anadolu 
Lisesi ile İzmir Kavram Meslek 
Yüksekokulu arasında 
imzalanan protokolün 
tanıtım törenine katıldı. 
Protokol kapsamında, 
kurumlar arasında ortak 
projeler ve mesleki eğitim 
alanında bilimsel etkinlikler 
düzenlenecek.

Törende konuşan 
Akdaş, “EBSO olarak hem 
iş dünyamızın hem de 
ülkemizin geleceği için 
iki kilit konuyu sürekli 
gündemimizde tutuyoruz. 
Bunlardan birincisi eğitimdir 
ve ikincisi ise üretimdir. 
Çünkü sürdürülebilir üretim 

için nitelikli işgücüne, nitelikli 
işgücü için de, eğitime ihtiyaç 
duyuyoruz. Bu bakımdan, 
üretime ve kalkınmaya 
giden süreç, mesleki eğitim 
üzerinde filizleniyor. Odamız, 
bu filizi yeşertmek için, 
‘işsizlik yoktur, mesleksizlik 
vardır’ inancıyla, geçmişten 
bugüne gençlerimize meslek 
kazandıracak politikalara çok 
önem veriyor ve bu politikaları 
hayata kazandıracak projelerin 
öncüsü olmaya çabalıyor. 
Bu kapsamda,  son olarak 
30 Ekim’de İzmir Sanayi ve 
Teknoloji İl Müdürlüğü ile İzmir 
Kavram Meslek Yüksekokulu 
arasında yenilediğimiz protokol 
ile sanayinin ihtiyacına 
göre ders müfredatlarının 
oluşturulması ve yine talep 
doğrultusunda öğrencilerin 
sanayi kuruluşlarında 

staj yapmasına imkan 
tanıyacağız. Bugün de 
iki değerli eğitim kurumu 
arasında bu protokolün 
imzalanmasına vesile 
olmaktan mutluluk duyuyoruz. 
Odamız koordinatörlüğünde, 
İzmir Kavram Meslek Yüksek 
Okulu ve Konak Çınarlı 
Mesleki ve Teknik Anadolu 
Lisesi, arasında imzalanacak 
olan eğitim ve bilimsel 
işbirliği protokolü, mesleki 
eğitimin geliştirilmesine 
yönelik yeni fırsatların kapısını 
aralayacaktır. Böylece, mesleki 
eğitimin lise ve yüksekokul 
düzeyinde geliştirilmesinin 
yanı sıra, kentimizin ve 
bölgemizin ara eleman 
ihtiyacının karşılanmasına 
yönelik ortak çalışmalar ve 
projeler yürütülebilecektir” diye 
konuştu.

Çınarlı MTAL ve İzmir Kavram MYO, Ege 
Bölgesi Sanayi Odası koordinasyonunda 
ortak projeler yürütecek
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Tire Organize Sanayi 
Bölgesi’nin (TOSBİ) 40 
milyon TL destekle hayata 

geçirdiği Ege Üniversitesi Tire 
Kutsan Meslek Yüksekokulu’nun 
yeni binası, eğitim 
faaliyetlerine başladı.

Okulun açılışı nedeniyle 
düzenlenen törene katılan 
Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı ve TOSBİ Mütevelli 
Heyet Başkanı Metin Akdaş, 
Türkiye’de sanayinin istihdam 
konusunun özünde işsizlik 
değil, mesleksizlik olduğunu 
söyledi. Eğitim ve üretimin 
her daim gündemlerinin en 
üst sırasında bulunduğunu 
dile getiren Akdaş, “Çünkü 
sürdürülebilir üretim için 
nitelikli işgücüne, nitelikli 
işgücü için de eğitime ihtiyaç 
duyuyoruz. TOSBİ’de yaratılan 
istihdam 7 bin 500 kişiye 
ulaşmış durumda, ancak hala 
ciddi bir açık var. Sanayiciler 
olarak bizler nitelikli işgücü 
arayışındayız. Fabrikalarımızın 
kapılarında iş arayan gençler 
beklerken, biz çalışacak insan 

bulamıyorsak, esas sorun 
işsizlik değil, nitelikli işgücü 
eksikliğindedir. Asıl sorunun 
işsizlikten değil, mesleksizlikten 
kaynaklandığını idrak etmemiz 
gerekiyor. Bu kapsamda 
sanayiciler olarak yıllardır aynı 
konuyu tekrar ediyoruz. İşsizlik 
yoktur, mesleksizlik vardır 
diyoruz” dedi.

Mesleki eğitimin pandemi 
sonrası gelişen yeni meslek 
alanlarını ve sanayinin 
ihtiyaçlarını dikkate alarak, 
geniş bir toplumsal mutabakat 
ile sil baştan planlanması 
gerektiğini vurgulayan Akdaş, 
“Toplumsal yaşamda ve iş 
hayatında karşılığı olmayan 
alanları ve bölümleri kapatıp, 
çağın gereklerine uygun 
meslek erbabı yetiştirecek 
alanlara kaynaklarımızı 
yöneltmek zorundayız. Protokol 
gereği olarak Tire Kutsan 
Meslek Yüksekokulu’nun 
TOSBİ sanayi dokusuna 
uygun biçimde Endüstriyel 
Otomasyon ve Gıda 
Teknikerliği olarak iki bölüm ile 
açılması planlandı. Açılışımızı 

sadece Gıda Teknikerliği 
bölümü ile yapıyoruz. 
Endüstriyel Otomasyon 
bölümümüzü de önümüzdeki 
eğitim yılında mutlaka 
istiyoruz” diye konuştu.

Kaynak Teknikerliği, 
Endüstriyel Tasarım, CNC 
Operatörlüğü, Plastik 
Ekstrüzyon ve Enjeksiyon 
Operatörlüğü gibi alanlarda 
ciddi istihdam açığı 
bulunduğunu da vurgulayan 
Akdaş, önümüzdeki süreçte 
YÖK’ün bu bölümlerin açılması 
hususunu değerlendirmesini 
beklediklerini de ifade etti.

Ege Üniversitesi Rektör 
Yardımcısı Prof. Dr. Mehmet 
Ersan ise Tire Kutsan Meslek 
Yüksekokulu ile ilk kez bir 
OSB alanına uygulama 
üssü şeklinde akademik bir 
birim açtıklarını ifade etti. 
Ersan, “Sanayinin insan gücü 
gereksinimlerini maksimum 
düzeyde karşılayacak şekilde, 
ara eleman değil aranan 
ana eleman olacak nitelikli 
mezunlar yetiştireceğiz” diye 
konuştu.

TOSBİ bünyesinde E.Ü. Tire Kutsan 
Meslek Yüksekokulu açıldı
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Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkan 
Yardımcısı Işın Yılmaz ve Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Metin Akdaş, Travel 

Turkey İzmir Uluslararası Turizm Ticaret Fuar ve 
Kongresi’nin açılış törenine katıldı.

17’ncisi düzenlenen etkinliğin açılış 
konuşmasını gerçekleştiren EBSO Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Akdaş, Türkiye’nin ve 
bölgenin en önemli ve geniş katılımlı turizm 
fuarlarından biri olan TTI’a İzmir’in ev sahipliği 
yapıyor olmasından kıvanç duyduklarını ifade 
etti.

TTI İzmir ile birlikte TTI Health ve TTI 
Outdoor etkinliklerinin de sektörün önemli 
paydaşlarının bir araya gelmesinde kritik bir 
rol oynadığını vurgulayan Akdaş, “Ülkemiz 
adına çok önemsediğimiz, Türkiye’nin en 
büyük turizm platformunun ve turizm ile 
ticaret odaklı üç önemli fuar ve kongre 
organizasyonunun, İzmir gibi zengin bir kent 
atmosferinde gerçekleştiriyor olması gurur 
vericidir. Kıtaların buluşma noktasındaki 
coğrafi konumu ve ticari potansiyeli, İzmir’i 
medeniyetler boyunca önemli bir turizm 
ve kültür merkezi kıldı. Geçmişte batılı 
insanların da, turizm, ticaret ve yaşam için ilk 
tercihlerinden olması, İzmir’i kozmopolit bir 
kültür yelpazesi haline getirdi. Günümüzde 
de iklimi, doğal güzellikleri, antik yapıları, 
farklı inançlara özgün ibadethaneleri, 
gastronomisi ve sağlık hizmetleriyle, İzmir 
çok yönlü bir turizm ve ticaret cazibe merkezi 
olma kimliğini sürdürüyor” diye konuştu.

“İzmir geçmişten bugüne çok yönlü bir 
ticaret kenti olma özelliğini sürdürüyor”
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Metin Akdaş, 

9-11 Mayıs 2024 tarihinde 
düzenlenecek olan, 2. Wenergy 
Temiz Enerji Teknolojileri 
Fuarı’nın Lansman Toplantısına 
katıldı.

Toplantıda yaptığı 
konuşmada enerji arz güvenliği 
konusunun ve yenilenebilir 
enerjinin en önemli gündem 
maddesi olduğu bir dönemde 
Wenergy fuarının ikinci kez 
düzenleniyor olmasının 
heyecan verici olduğunu 
belirten Akdaş, “Maliyetlerden, 
temin sorununa kadar bir 
dizi gerekçe ve kaynakların 
sonsuz olmadığı gerçeği, 
özellikle de üretici olarak 
bizleri kendi enerjimizi üretme 
noktasında yeni stratejilerle 
buluşturmaktadır. Her geçen 
yıl artan küresel yenilenebilir 
elektrik kapasitesi de, dünya 
genelindeki benzer stratejiyi 
ortaya koymaktadır. Avrupa 
Komisyonu da benzer 
gerekçelerle geçen yıl nükleer 

enerjiyi yeşil enerji statüsüne 
alarak bazı doğalgaz ve 
nükleer enerji santrallerine 
yapılan yatırımların ‘yeşil 
ve sürdürülebilir’ şeklinde 
sınıflandırılabileceğini 
duyurmuştu. İşte bu nedenlerle 
Wenergy Temiz Enerji 
Teknolojileri Fuarına, İzmir gibi 
yenilenebilir enerji potansiyeli 
yüksek bir şehrin ev sahipliği 
yapmasını çok önemsiyorum. 
Büyükşehir Belediye Başkanımız 
Sayın Tunç Soyer’e ve emeği 
geçenlere çok teşekkür 
ediyorum. Bugünden geleceğe 

yatırım adına çok önemli bir 
buluşma olduğu inancındayım. 
İlk deneyimimizden yola 
çıkarak, 2024 yılında 
gerçekleştireceğimiz fuarın 
çok daha başarılı ve verimli 
geçeceğine yürekten inanıyor, 
şimdiden hayırlı, uğurlu olsun 
diyorum” diye konuştu.

Temiz enerji sektörüne 
ev sahipliği yapacak olan 
Wenergy Fuarı kamu, yatırımcı, 
sanayici ve tedarikçiyi bir 
araya getirirken, fuarda 
başta rüzgar, güneş, hidrojen, 
biyokütle ve jeotermal olmak 
üzere yenilenebilir enerjinin 
tüm alt başlıkları, kojenerasyon, 
üretim, dağıtım ve iletim 
sistemleri, enerji tesislerinde 
bakım, onarım ve servis 
hizmetleri, çevre teknolojileri, 
enerji verimliliği, enerji 
lojistiği, dijitalizasyon, enerji 
depolama, elektrikli araç ve 
şarj teknolojileri, akıllı şebeke 
ve akıllı altyapı, enerjide siber 
güvenlik konularında son 
teknolojiler , en yeni ürün ve 
hizmetler sergilenecek.

“Wenergy fuarına İzmir’in ev 
sahipliği yapıyor olması çok önemli”
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“Dijitalleşmenin etkileri, 
fuarcılıkta da derinden hissediliyor”

Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Meclis Başkan 
Yardımcısı İzzet Şanlı 

ve Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Metin Akdaş, İZFAŞ 
tarafından İzmir’de 2023 
yılında düzenlenen fuarların 
ve 2024 yılı beklentilerinin 
değerlendirildiği lansman 
toplantısına katıldı.

Toplantıda yaptığı 
konuşmada İzmir’in İktisat 
Kongresi’yle başlayan fuarlar 
ve kongreler kenti olma 
misyonunun günümüzde 
büyüyerek devam ettiğini 
belirten Akdaş, “Fuarlar 
ve kongreler iş birliğini 
sağlamlaştırmak, istihdamı 
güçlendirmek, ihracat 
artırıp döviz kazandırmak ve 
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
ve Azerbaycan Türkiye Ticaret 
Temsilciliği işbirliğinde, 
Azerbaycan İşbirliği ve 
Yatırım İmkanları Toplantısı 
gerçekleştirildi. EBSO üyesi 
sanayicilerin yoğun ilgi 
gösterdiği çevrimiçi toplantıya, 
EBSO Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Metin Akdaş ve 
Yönetim Kurulu Üyesi Ateş İlyas 
Demirkalkan ile Azerbaycan 
Türkiye Ticaret Temsilcisi 
Tamerlan Taghiyev katıldı.

Toplantıda yaptığı 
konuşmada iki ülke 
sanayicilerinin işbirliğinin 
oldukça önemli olduğunu 
vurgulayan Akdaş, “Türkiye 
ve Azerbaycan’ın nasıl yakın 
ve dost ülkeler olduğunu 
‘bir millet iki devlet’ sözü 
oldukça güzel ifade ediyor. 
Sanayiciler olarak bizlerin 
de işbirliğimizi geliştirmemiz 
adına toplantılarımızın 
devam etmesinden mutluluk 

duyuyorum. Bugün ağırlıklı 
olarak tekstil sektöründen 
üyelerimizin katılımıyla bir 
aradayız. Faydalı bir toplantı 
olmasını temenni ediyorum” 
dedi.

Azerbaycan Türkiye Ticaret 
Temsilcisi Tamerlan Taghiyev 

de Azerbaycan’da büyük 
miktarda pamuk üretiminin 
olduğunu ve büyük bir kısmının 
ihraç edildiğini belirterek, 
pamuğun işlenmiş ürün 
haline gelebilmesi için iki 
ülkenin işbirliğinin büyük önem 
taşıdığını vurguladı.

Azerbaycan İşbirliği ve Yatırım 
İmkanları Toplantısı gerçekleştirildi

üretimle hizmet süreçlerinde 
kaliteyi güçlendirmek gibi 
pek çok değer yaratıyor. 
Böylece İzmirimiz fuarlarla 
ülkemizi dünyada temsil 
ediyor. Tarımdan tekstile, 
sanayiye, enerjiye ve turizme 
kadar uzanan hemen her 
sektörde ve çok geniş bir 
yelpazede gerçekleştirilen 
İZFAŞ fuarları, İzmir’in dünya 
sahnesine çıkmasında da 
önemli bir rol oynuyor. Uzun 
yıllardır bu başarılı fuarlara 
imza atan İZFAŞ için şimdi de 
Cumhuriyetimizin 100. yılına 
yakışır şekilde, dünyada ses 
getirici yeni fuarlar yapma 

zamanıdır. Zira ülkemiz 
ihracatının lokomotifi olan 
tekstil sektörünün kalbi, 
İzmir’de ve Ege’de atıyor. Net 
ihracatçı bir şehrin iş insanları 
olarak, ikinci yüzyılımızda 
bizim de gücümüzü, 
inovasyon odağında yeni 
fuar ve organizasyonlarla 
taçlandırmamız gerekiyor” 
dedi.

Her alanda olduğu gibi 
fuarcılıkta da dijitalleşmenin 
etkilerini derinden hissedildiğini 
dile getiren Akdaş, “Özellikle 
pandemi, dijital ya da hibrit 
fuarların yaygınlaşmasında 
adeta bir milat oldu. Bu 

doğrultuda, kentimizde de fiziki 
olduğu kadar, dijital fuarların 
alt yapısını güçlendirmemiz 
gerekiyor. Nitekim, İZFAŞ’ın dijital 
fuarlar alanındaki girişimlerini 
ve çalışmalarını da ilgiyle 
takip ediyoruz. Ekonomimizi 
canlandıracak ve kentimizi 
dünyaya tanıtacak tüm fuar 
organizasyonlarındaki çabaları 
için Sayın Büyükşehir Belediye 
Başkanımıza, İZFAŞ’a ve tüm 
emeği geçenlere teşekkür 
ediyor, ikinci yüzyılımızda 
fuarlar ve kongreler kenti olma 
misyonumuzu güçlendirerek 
sürdürmemizi temenni 
ediyorum” diye konuştu.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
tarafından, önümüzdeki 
süreçte yürürlüğe girecek 

olan enflasyon muhasebesi 
uygulamasına yönelik olarak 
“Vergi Mevzuatı ile TFRS/
TMS'de Enflasyon Düzeltmesi” 
başlıklı bilgilendirme toplantısı 
düzenlendi. Sanayi kuruluşları 
temsilcilerinin yoğun ilgi 
gösterdiği toplantının açılış 
konuşmasını yapan EBSO 
Yönetim Kurulu Sayman 
Üyesi Aytekin Öztaş, pandemi 
sonrası dönemde yaşanan 
küresel daralmanın dünya 
çapında yüksek enflasyonu 
doğurduğunu ifade etti. 
Türkiye’nin de söz konusu 

Sanayiciler, enflasyon muhasebesinin 
uygulanmasına ilişkin teknik detaylar 
hakkında bilgilendirildi
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süreçten payını aldığını dile 
getiren Öztaş, “Pandemi, 
Ukrayna-Rusya Savaşı 
ve enerji darboğazı ile 
yaşanan daralma sürecinde 
hükümetlerin işletmeleri 
ayakta tutma çabası ve 
teşvik politikası, tüm dünyada 
enflasyonu tetikleyerek 
1970’lerdeki petrol krizinden 
bu yana görülmedik yüksek 
düzeylere taşıdı. Ülkemizde 
de benzer koşulların yanı 
sıra kur şokunun ve parasal 
gevşeme politikasının etkisiyle 
maalesef enflasyonda 
dünyada ilk sıralara kadar 
yükseldik. İşletmelerimizi 
oldukça zor durumda bırakan 
bu konjonktür karşısında 
ivedilikle parasal sıkılaşma 
politikasına dönülmesi 
ve Vergi Usul Kanunu’na 
göre uygun şartları oluşan 
enflasyon muhasebesine 
geçilmesini pek çok kez dile 
getirmiştik. Yeni ekonomi 
yönetimimiz ve Merkez 
Bankamız öncülüğünde, 
faiz artırımlarıyla parasal 
sıkılaşma politikasına geri 
dönüldü. Şimdi de, enflasyon 
muhasebesi uygulamasına 
geçiliyor” dedi.

Enflasyonla mücadele 
kapsamında atılan söz konusu 
adımları önemsediklerini 
belirten Öztaş, “Ancak 
enflasyon muhasebesinin 
hayata geçirilmesi kadar 
uygulanmasına dair 
teknik detaylar da aynı 
düzeyde önem taşıyor. 
Uygulama aşamasında, 
işletmelerimizi ekstra zor 
durumda bırakabilecek 
detaylar endişe yaratıyor. 
Toplantımızda bu detaylara 
ilişkin konunun uzmanlarından 
elde edeceğimiz bilgiler, yeni 
uygulamalar ve aklımıza 
takılan hususlar hakkında 
aydınlanmamızı sağlayacak” 

diye konuştu.
Toplantıda Geçmiş Dönem 

Ekonomi Bakan Yardımcısı ve 
Türk Eximbank Genel Müdürü 
Adnan Yıldırım ile Yeminli Mali 

Müşavir ve Baş Denetçiler 
Osman Ayhan ile Emin Taşar 
birer sunum gerçekleştirdiler 
ve sanayicilerin sorularını 
yanıtladılar.

“Maliyet ve beklenti 
enflasyonunu bir arada 

yaşıyoruz”
Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı H. İbrahim 

Gökçüoğlu, Ege İhracatçı Birlikleri’nde düzenlenen “Vergi 
Mevzuatı ile TFRS/TMS’de Enflasyon Düzeltmesi” başlıklı 
toplantıya katıldı. Gökçüoğlu; “Ülkemizde daha önceki 
yıllarda yaşanan enflasyonlar tüketime dayalı idi. Son 

yıllarda ise hiç tecrübeli olmadığımız ‘maliyet’ ve ‘beklenti’ 
olarak iki ayaklı enflasyonu bir arada yaşıyoruz. Bunun 
çözümü genişçe bir zaman dilimine yayılacaktır. Uzun 

yıllardır ÜFE ve TÜFE arasındaki fark açılıyor ve bir yandan 
da küresel ticaretin en önemli göstergelerinden biri olan 
Baltık Kuru Yük Endeksi dip noktasına yakın bir seviyede 
bulunuyor. Bu da dünya ticaretinin durgunluğuna işaret 

ediyor. İş dünyamız son dört ila beş yıldır ciddi olarak 
belirttiğimiz olumsuzluklar neticesinde işletme sermayesi 

anlamında varlık kayıpları yaşadı. Bunun sonucu olarak da 
bilançolar, negatif yönde ciddi şekilde bozuldu. Gündeme 

gelmiş bulunan enflasyon muhasebesinin uygulama 
aşamasında firmalarımızın zorluk yaşamamaları adına bu 
toplantılar büyük önem taşıyor. Emeği geçenlere teşekkür 

ediyorum” diye konuştu
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“Kalkınma için mesleki eğitim“Kalkınma için mesleki eğitim
kilit rol oynuyor”kilit rol oynuyor”

EBSO Sanayi Ürünlerinin Taah-
hüt İşlerindeki Uygulamaları 
Çalışma Grubu Toplantısı, 

Çalışma Grubu Başkanı ve EBSO 
Meclis Üyesi Fuat Eroğlu başkan-
lığında gerçekleştirildi.

Toplantıda konuşan EBSO 
Yönetim Kurulu Üyesi Cüneyd 
Temel, “Tüm sektörlerde oldu-
ğu gibi çalışma grubumuzun 
kapsadığı alanlarda da kalite 
standartlarımızı ihracatı artıracak 
düzeylere göre düzenlememiz 

gerekiyor. Bu anlamda ortak bir 
teknik şartname bulunmaması, 
söz konusu düzeyin yakalana-
mamasında önemli bir eksikliktir. 
Bunu mutlaka sağlamamız gere-
kiyor” dedi.

İlgili sektörleri kapsayacak şe-
kilde analitik ve akademik çalış-
maların yapılması ve akademik 
kurumlar ile işbirliklerinin geliştiril-
mesi kararlarının alındığı toplan-
tıya, kamu kurum ve kuruluşlarını 
temsilen çalışma grubunda yer 

alan üyeler de ilk kez katıldı.
Toplantıya, EBSO Sanayi Ürün-

lerinin Taahhüt İşlerindeki Uygu-
lamaları Çalışma Grubu Üyesi 
olan Kamu İhale Kurumu Grup 
Başkanı Murat Yüksek, Ticaret 
Bakanlığı Tüketicinin Korunması 
ve Piyasa Gözetim Genel Müdür-
lüğü Daire Başkanı Sinan Dağlı ve 
Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı Sa-
nayi Genel Müdürlüğü Sanayi ve 
Teknoloji Uzmanı Abdullah Yiğit 
Ankara’dan gelerek katıldılar.

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Üyesi Hüseyin Turhan, 
Milli Eğitim Bakan Yardımcısı Doç. Dr. Kemal Şamlıoğlu’nun 
katılımıyla İzmir Ticaret Odası’nda gerçekleştirilen Özel Öğ-

retim Kurumları Toplantısına katıldı. Toplantıda söz alan Turhan, 
EBSO olarak mesleki ve teknik eğitimin gelişmesi adına çok sayıda 
proje yürüttüklerini belirterek Milli Eğitim Bakanlığı’nın söz konusu 
projelere verdiği destek nedeniyle teşekkür etti. Bakan Yardımcısı 
Şamlıoğlu’na EBSO üyesi sanayicilerin mesleki ve teknik eğitime 
ilişkin konularını içeren bir dosya da sunan Turhan, “Sanayiciler 
olarak mesleki ve teknik eğitim konusundaki öneri ve beklentile-
rimizi aktaracağımız bir toplantıda sizleri ağırlamaktan mutluluk 
duyacağız. Kalkınmamızın öncüsü olan sanayi üretimi için meslek 
sahibi ve nitelikli istihdam büyük önem taşıyor. Mesleki eğitimin de 
bu anlamda kilit bir rolü olduğu ortadadır. Bugüne kadar olduğu gibi bundan sonra da mesleki eğiti-
min en iyi noktaya gelebilmesi adına üzerimize düşen ne varsa yapacağız” diye konuştu.

EBSO Sanayi Ürünlerinin Taahhüt İşlerindeki Uygulamaları EBSO Sanayi Ürünlerinin Taahhüt İşlerindeki Uygulamaları 
Çalışma Grubu Toplantısı gerçekleştirildiÇalışma Grubu Toplantısı gerçekleştirildi
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Son yıllarda finansmana erişim 
konusu ekonomi gündeminin 
başından ya da üst sıralarından 
hiç eksik olmadı. Konjonktüre de 
bağlı olarak; Türkiye ekonomisindeki 
gelişmelerin, ekonominin 
kaynak potansiyelinin ve küresel 
finansmana erişimle ilgili yeni 
düzenlemelerin de etkisiyle 
finansmana erişim konusundaki 
şikayetler değişebilmektedir. 
Yabancı kaynak (kredi) kullanan 
işletmeler ve bireysel tüketiciler için 
finansman maliyetleri önemlidir, 
belirleyicidir. Sadece ticari krediler 
için söz konusu olan döviz kredileri 
ise önemli ölçüde büyük işletmeler 
tarafından tercih edilmekte; döviz 
gelirleri olsa bile (döviz kurlarındaki 
riskleri yönetemedikleri için) KOBİ’ler 
tarafından tercih edilmemektedir.

Mayıs 2023 seçimleri sonrasında 
oluşturulan yeni ekonomi yönetimi ile 
birlikte değişen ekonomi politikaları 
ve uygulamaları çerçevesinde para 
politikası “parasal sıkılaştırma”ya 
dayalı enflasyon hedefli hale 
dönüşmüş; arada geçen sürede 
kademeli artırılan TCMB faizine 
paralel olarak yükselen mevduat 
ve kredi faizleri de gün geçtikçe 
enflasyona yakınsamaktadır. Doğal 
olarak parasal sıkılaştırma ve yeni 
faiz politikası, finansmana erişimdeki 
düşüşe bağlı olarak finansman 
maliyetlerindeki artışla birlikte 
işletmeleri zor durumda bırakmış; 
işletmeler ise çözümü ticaretin 
finansmanı enstrümanlarında ya da 
sermaye piyasalarında aramaya 
başlamıştır.

Kredi faizlerinin yükselmesi ve 

ekonomideki kaynağın daralması, 
ekonominin genelinde finansmana 
erişim sorunu yaratmakta ancak 
bu ortam en fazla yatırımları 
ve yatırım kredilerini olumsuz 
etkilemektedir. Kaynak yetersizliği, 
yükselen maliyetler yanında bir 
de vadelerin kısalması söz konusu 
olunca yatırım kredileri neredeyse 
dibe vurmaktadır. Oysa ekonominin 
büyüme hedeflerine ulaşılabilmesi 
için uygun maliyetli, uzun vadeli 
yeterli yatırım kredilerine ihtiyaç 
duyulmaktadır. Bu koşullarda 
finans sektöründen sağlanamayan 
yatırım kredileri için ya doğrudan 
kamu kaynağı ya da bankalar 
aracılığıyla kamu destekli yatırım 
kredileri devreye alınmaktadır. YTAK-
Yatırım Taahhütlü Avans Kredisi de 
bu çerçevede devreye alınmıştır. 
TCMB’nin 23 Kasım 2023 tarihli 
basın duyurusunda genel çerçevesi 
açıklanan YTAK yatırım kredileri 
aslında yeni bir kredi programı 
değildir. İlk uygulama 31 Mayıs 2020 
tarihli TCMB duyurusu ile Covid-19 
sürecinde başlatılmış; 60 milyar liralık 
ekonomiye destek paketi içinde 20 
milyar liralık tutar yatırım taahhütlü 
avans kredisi olarak, Türkiye Kalkınma 
ve Yatırım Bankası aracılığıyla 
kullandırılmak üzere tahsis edilmiştir. 
Kredinin faizi yüzde 7,75, vadesi 10 
yıl olarak belirlenmiştir. Yeni basın 
duyurusunda genel çerçevesi 
açıklanan kredi programının işleyişi 
ise bir önceki kredi programından 
farklı yürütülecek; yeni programda 
Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı da 
devrede olacaktır.

EGE’DEN

Adnan YILDIRIM
Ekonomi Bakan 
Yardımcısı (2014-2015)
Türk Eximbank Genel 
Müdürü (2016-2019)

TCMB KAYNAKLI YTAK-YATIRIM 
TAAHHÜTLÜ AVANS KREDİSİ
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YTAK Kredi Programının 
Kapsamı, İşleyişi

TCMB basın duyurusunda, 
(2020 yılında başlatılan) 
YTAK uygulama çerçevesinin 
yeniden yapılandırıldığı 
belirtilerek;

• Kredinin aracı bankalarca 
kullandırılacağı,

• En az ₺1 milyarlık yatırım 
projelerine tahsis yapılacağı,

• Kredi vadesinin 10 yıl 
olduğu,

• Kredi faizinin; teknoloji/
strateji puanı, yurtdışından 
sağlanan finansman oranı 
ve finansal sağlamlık 
değerlendirmesine bağlı 
olarak yüzde 15-30 arasında 
belirleneceği,

• Yıllık 100 milyar lira, 3 
yılda toplam 300 milyar lira 
tutarında tahsisinin planlandığı, 
açıklanmıştır. 

TCMB duyurusu sonrasında, 
Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı 
tarafından 26 Kasım 2023 
tarihli Resmi Gazetede 
yayınlanan “Yatırım Projelerinin 
Stratejik Öncelik ve Teknik 
Değerlendirmesine Dair Tebliğ 
ile programdan yararlanacak 
projelerin teknik değerlendirme 
usul ve esasları açıklanmıştır. 
Tebliğde yapılan açıklamalara 
göre;

• Stratejik ve proje bazlı 
teşvikler ile Hamle Programı 
desteklerinden yararlanan 
projeler yada Tebliğin 1 no’lu 
ekinde 284 maddede sayılan 
yüksek teknoloji ve orta-yüksek 
teknoloji ürünlerinin üretimi söz 
konusu olmalı,

• Üretim faaliyeti, Tebliğin 
2 no’lu ekinde yer alan 261 
teknoloji alanları arasında yer 
almalı

• Tebliğin 3 no’lu ekine göre, 
“projeyi hayata geçirmek ve 
hedeflenen nitelikte üretim 
yapabilmek için gerekli 
teknik yeterlilik ve kapasiteye 

sahip olmayan” projeler 
değerlendirmeye alınmayıp 
reddedilecek; değerlendirmeye 
alınacak projelerin ise “6 
kritere” göre puanlaması 
yapılacak, ayrıca Bakanlıkça 
alt değerlendirme kriterleri de 
belirlenecektir.

• Kredinin işleyiş sürecinde 
(20 Aralık 2023’ten itibaren) 
ilk başvuru, tebliğ ve eklerine 
uygun olarak projenin 
değerlendirilmesi için Sanayi 
ve Teknoloji Bakanlığına 
yapılacaktır.

• Bakanlık 
değerlendirmesinin yer 
aldığı (olumlu) görüş yazısını 
alan (alabilen) firmalar 
aracı bankalara başvuru 
yapabilecektir.

Özetle, bu dönemde finans 
sisteminden sağlanan kredilere 
göre çok daha uygun faiz 
oranları ve daha uzun vadede 
kredilerin kullandırılacağı YTAK 
programı; ekonomik büyüme 
hedefleri için ihtiyaç duyulan 
yeni yatırımlar (özellikle de 
stratejik sektörlerde orta-
yüksek teknoloji ve yüksek 

teknoloji ürünleri) için önemli bir 
fırsattır. Umuyorum programın 
tarafları olan firmalar, 
Bakanlık, aracı bankalar ve 
TCMB; yapılan duyuru ve 
açıklamalara uygun olarak 
finansman sürecini hızlıca 
işletebilirler ve OVP hedeflerine 
uygun yüksek teknolojiye dayalı 
katma değerli üretimde daha 
hızlı yol alınabilir. Programın 
hızlı işletilmesiyle, dış ticaret 
açığının düşürülmesine katkı 
sağlanabileceği gibi sınırlı 
döviz rezervimizin de yerinde 
kullanılması söz konusu 
olabilecek; 2024-26 dönemi 
OVP hedeflerine uygun 
sonuçlar alınması halinde, 
doğrudan yabancı sermaye ve 
portföy girişlerinin de olumlu 
etkilenmesiyle ekonominin 
kaynak kullanma potansiyeli 
artabilecektir. Uygun koşullarda 
yeterli iç ve dış kaynak 
kullanabilen Türkiye ekonomisi, 
KOBİ’lere dayalı dinamik 
yapısı ve küresel ekonomiye 
entegrasyonu ile daha 
yüksek büyüme performansı 
gösterecektir.
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GİRİŞ
a) Bağımsız Denetim Nedir ?
Bağımsız denetim, 

işletmelerin yıllık finansal tablo 
ve diğer finansal bilgilerinin, 
bu tablo ve bilgiler için 
belirlenen kriterlere uygunluğu 
ve doğruluğu hususunda, 
makul güvence sağlayacak 
yeterli ve uygun bağımsız 
denetim kanıtlarının elde 
edilmesi amacıyla genel kabul 
görmüş bağımsız denetim 
standartlarında öngörülen 
gerekli tüm bağımsız denetim 
tekniklerinin uygulanarak 
defter, kayıt ve belgeler 
üzerinden denetlenmesi ve 
değerlendirilerek rapora 
bağlanmasını ifade eder.

b) Bağımsız Denetimin 
Amacı Nedir ?
Bağımsız denetimin amacı; 

finansal tabloların finansal 
raporlama standartları 

doğrultusunda bir işletmenin 
finansal durumunu ve faaliyet 
sonuçlarını tüm önemli 
yönleriyle gerçeğe uygun ve 
doğru bir biçimde gösterip 
göstermediği konusunda 
bağımsız denetçinin görüş 
bildirmesini sağlamaktır.

c) Denetçi
Denetçi, bağımsız denetim 

yapmak üzere yeminli 
mali müşavir veya serbest 
muhasebeci mali müşavir 
unvanını taşıyan ve Kamu 
Gözetimi, Muhasebe ve Denetim 
Standartları Kurumunca 
yetkilendirilen kişiler ve/veya 
ortakları bu kişilerden oluşan 
sermaye şirketi olabilir.

ANONİM ŞİRKETLERDE 
BAĞIMSIZ DENETİM SÜRECİ
Denetimin Konusu ve 
Kapsamı
Denetimin konu ve kapsamı 

TTK m. 398 hükmünde 
oldukça kapsamlı bir şekilde 
düzenlenmiştir. İlgili madde 
hükmü gereğince denetçi 
öncelikle, anonim şirketin 
finansal tablolarını, yani şirketin 
envanterini, muhasebesini ve 
Türkiye Denetim Standartları’nın 
öngördüğü ölçüde iç denetimin 
kontrolünü yapacaktır.  İlgili 
madde hükmü gereği denetçi 
TTK m. 397/1 kapsamıyla sınırlı 
olmak üzere yönetim kurulunun 
yıllık faaliyet raporunun da 
denetimini gerçekleştirecektir. 
TTK m. 397 hükmü gereği 
yönetim kurulunun yıllık faaliyet 
raporu, sadece içerdiği finansal 
bilgilerin, denetlenen finansal 
tablolar ile tutarlı olup olmadığı 
ve gerçeği yansıtıp yansıtmadığı 
noktasından denetlenir. 

Denetim Raporu
TTK m. 402/1 hükmü gereği 

raporda yapılan denetimin türü, 

HUKUK

Av. Murat ULUSU
EBSO Hukuk Danışmanı

ANONİM ŞİRKETLERDE 
BAĞIMSIZ DENETİM SÜRECİ
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kapsamı, niteliği ve sonuçları 
hakkında, gereken açıklıkta, 
anlaşılır, basit bir dille yazılmış 
ve geçmiş yılla karşılaştırılmalı 
olarak hazırlanmış finansal 
tablolar yer alır. Böylelikle söz 
konusu madde de denetçi 
raporu ile ilgili olarak iki temel 
zorunluluğa yer verilmektedir. 
Bunlar açıklık ilkesine uymak 
ve geçmiş yıl ile karşılaştırma 
yapmak zorunluluğudur.

TTK m. 402/3 hükmü gereği 
denetçi, değerlendirme 
yaparken şirketin, denetliyorsa 
ana şirket ile topluluğun 
finansal tablolarını esas alır. 
Raporda öncelikle, şirketin 
ve topluluğun finansal 
durumuna dair yönetim 
kurulunun değerlendirmesi 
hakkında görüş açıklanır. Bu 
görüşte, özellikle şirketin ve ana 
şirketin finansal tablolarının 
denetimi bağlamında, 
şirketin ve topluluğun 
varlığını sürdürebilmesine 
ve gelecekteki gelişmesine 
ilişkin analiz yanında, şirket 
yönetim kurulunun raporu ile 
topluluk yıllık faaliyet raporu 
bu belgelerin verdiği olanak 
ölçüsünde şirketin finansal 
durumu irdelenir. TTK m. 402/4 
hükmü gereği ise denetim 
raporunun esas bölümünde; 
defter tutma düzeninin, 
finansal tabloların ve topluluk 
finansal tablolarının, kanun 
ile esas sözleşmenin finansal 
raporlamaya ilişkin hükümlerine 
uygun olup olmadığı, yönetim 
kurulunun denetçi tarafından 
denetim kapsamında istenen 
açıklamaları yapıp yapmadığı 
ve belgeleri verip vermediği 
açıkça ifade edilir.

Denetim raporları ile ilgili 
düzenlemelerden biri diğeri 
olan TTK m. 402/5 hükmüne 
göre de finansal tablolar 
ile bunların dayanağı olan 
defterlerin; öngörülen hesap 

planına uygun tutulup 
tutulmadığı, Türkiye Muhasebe 
Standartları çerçevesinde, 
şirketin malvarlığı, finansal ve 
kârlılık durumunun resmini 
gerçeğe uygun olarak ve 
dürüst bir şekilde yansıtıp 
yansıtmadığı belirtilir.

Daha sonra denetçi 
raporunda ya olumlu ya 
sınırlı olumlu ya da olumsuz 
görüş açıklar veya görüş 
açıklamaktan kaçınır. 

Olumlu görüş yazısına 
göre, denetçinin yaptığı 
denetlemelerin sonuçlarına 
ilişkin herhangi bir itirazının 
olmadığı ve yönetim kurulunun 
sorumluluğu gerektiren bir 
durumun yer almadığını 
tespit ederek düzenlediği 
görüş yazısıdır. Denetçi, 
işletmenin sürekliliğiyle ilgili 
şüphe uyandıracak olaylar ve 
durumlarla bağlantılı önemli 
belirsizlikler, ilgililerin dikkatine 
sunulması gereken gerekli 
görülen olgular gibi olumlu 
görüş bildirilmesi kanaatini 
etkilemeyecek nitelikteki 
eksiklerin varlığı halinde olumlu 
görüş yazısı yazılır.

Sınırlı olumlu görüş yazısına 
göre, TTK m. 403/3 hükmü 
gereği denetçinin çekinceleri 
varsa, olumlu görüş yazısını 
sınırlandırabilir. Sınırlandırılmış 
olumlu görüş yazısında 
“sınırlandırılmış” ibaresinin yer 
alması gerekir. İlgili madde 
hükmü gereği sınırlandırılmış 
olumlu görüş, finansal tabloların 
şirketin yetkili kurullarınca 
düzeltilebilecek aykırılıklar 
içerdiği ve bu aykırılıkların 
tablolarda açıklanmış sonuca 
etkilerinin kapsamlı ve 
büyük olmadığı durumlarda 
verilir. Sınırlamanın konusu, 
kapsamı ve düzeltmenin nasıl 
yapılabileceği sınırlandırılmış 
olumlu görüş yazısında 
açıkça gösterilir. TTK m. 403/5 

hükmü gereği sınırlı olumlu 
görüş verilen hâllerde genel 
kurul, gerekli önlemleri ve 
düzeltmeleri de karara bağlar. 

Görüş vermekten kaçınma 
durumuna göre, TTK m. 403/4 
hükmünde de açıklandığı 
üzere, şirketin muhasebesinde 
veya finansal tablolarında, 
TTK kapsamındaki denetleme 
bölümündeki hükümlere 
uygun denetleme yapılmasına 
ve sonuçlara varılmasına 
imkân vermeyen ölçüde 
belirsizliklerin bulunduğu veya 
şirket tarafından denetlemede 
önemli kısıtlamaların 
yapılmadığı durumlarda söz 
konusu olur. TTK m. 403/5 
hükmü gereği görüş vermekten 
kaçınma olumsuz görüşün 
sonuçlarını doğurur.

Olumsuz görüş yazısına 
göre, şirketin yılsonu finansal 
tabloları ile yıllık raporunun 
Türkiye Muhasebe Denetim 
ve Standartları Kurumunun 
belirlediği esaslara ve TTK 
hükümlerine veya esas 
sözleşmenin finansal 
raporlama hükümlerine 
uygun olmadığını ifade eder. 
Böyle düzenlenen olumsuz 
görüş yazısı, yöneticilerin 
sorumluluklarına dayanak 
oluşturan bir belge niteliğine 
sahiptir. 

SONUÇ
Bağımsız denetim sistemi 

ile anonim şirket hesaplarında 
şeffaflık ve Uluslararası 
Muhasebe Standartları ile 
uyumlu şekilde denetim 
yapılmasının sağlanması 
amaçlanmıştır.

Tüm şirketlerin kapsamdan 
çıkarılarak sadece belli 
niteliklere sahip ve belli bir 
büyüklüğün üzerindeki anonim 
şirketlerin bağımsız denetime 
tabi olması ile sistemin işlerliği 
de arttırılmıştır.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu, Kasım ayı 

Meclis toplantısında yaptığı 
açılış ve Başkanlık sunuşlarının 
başında, Meclis’e konuk olan 
İzmir Cumhuriyet Başsavcısı 
Fahri Mutlu Tosun’a teşekkür 
ederek hoş geldiniz dedi.

Gökçüoğlu, önceki ay 
Dünya Odalar Federasyonu 
Başkanlığı’na seçilmesinin 
ardından Kasım ayında 
da Avrupa Odalar Birliği 
Eurochambres’ın Başkan 
Yardımcılığı görevine yeniden 
seçilen TOBB Yönetim 
Kurulu Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu’nu tebrik ederek 
başarılarının devamını diledi.

Orta Doğu’da devam 
etmekte olan savaş 
çerçevesinde İsrail lobisinin 
sahip olduğu güce yakından 
tanıklık ettiklerini ifade 
eden Gökçüoğlu, “Dünya, 

İsrail’in soykırıma varan 
eylemleriyle Gazze’de çocuk, 
hasta demeden katliam 
yapmasına ne yazık ki sessiz 
kalmakla birlikte kısmen de 
destekliyor. Avrupa ülkelerinde, 
Amerika’da aklıselim ve 
vicdanlı vatandaşların ve hatta 
vicdanlı Yahudilerin bile nasıl 
isyan ettiğini, yapılan kalabalık 
protestoları görüyoruz. 
Birleşmiş Milletler de geçen 
hafta nihayet mevcudiyetini 
hatırlamış ve akan kanın artık 
durması gerektiğini belirtmiştir. 
Savaş ikinci ayına yaklaşırken 
bu katliama son verilmesini, 
barışın yeniden yeşermesini 
gönülden diliyorum. Rehinelerin 
teslimi için verilen kısa aranın 
daimi barışa evrilmesi en 
büyük temennimizdir” dedi.

Vefatının 85. yılında büyük 
bir özlemle, saygıyla ve 
rahmetle anılan Ulu Önder 
Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ün 

Ortadoğu coğrafyasına ait 
görüşlerinin ve vizyonun bir kez 
daha hayranlık uyandırdığını 
vurgulayan Gökçüoğlu, “Bu 
coğrafyada dökülen kanın 
da, kan dökülmesinin altında 
yatan her sebebin de kesinlikle 
dışında kalmamızı Ata’mıza 
borçluyuz. Ruhu şad olsun, 
mekanı cennet olsun. Her yıl 
olduğu gibi bu yıl da fikirleriyle, 
yaptıklarıyla, ona duyulan sevgi 
ve saygıyla ölümsüz bir lider 
olduğunu tüm dünya bir kez 
daha izledi. Dilerim Ata’mıza 
layık olmayı başarabiliriz” diye 
konuştu.

Son dönemde yaşanan 
Yargıtay-Anayasa 
Mahkemesi tartışmasının 
ülkenin geleceğini riske 
atacak boyutta ciddi bir 
konu olduğunu dile getiren 
Gökçüoğlu, “Çağ değiştiren 
hükümdar Fatih Sultan 
Mehmet Han 15. yüzyılda ‘Aklı 

Gökçüoğlu’ndan Meclis temennileri
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öldürürsen ahlak da ölür, akıl 
ve ahlak öldüğünde millet 
bölünür, kadıyı satın aldığın 
gün adalet ölür, adaleti 
öldürdüğün gün devlet de 
ölür’ demiş. Bu dizeler çok 
şey ifade etmektedir. Adalet 
mülkün temelidir sözü de 
mahkeme salonlarına 
asılmış ve adaletin ne kadar 
önemli ve öncelikli olduğu 
vurgulanmıştır. Bu tartışmanın 
yanında Hrant Dink’in katilinin 
serbest kalması konusu vardır. 
Evrensel kurallar çerçevesinde 
hukuk güvencesi olmayınca 
yabancı sermaye de gelmez. 
Önce Honda, ardından Mazda 
ve 111 yıldır ülkemizde olan 
BP ülkeyi terk ediyor. Neden 
doktorlarımız, mühendislerimiz, 
genç beyinlerimiz ülkemizi terk 
ediyor? Neden uluslararası 
doğrudan yatırımlar bizi değil 
de diğer gelişmekte olan 
ülkeleri tercih ediyor. Örneğin 
Amerika Birleşik Devletleri’nin 
petrol devi ExxonMobil’in 
Endonezya’daki bir petrokimya 
projesine 15 milyar dolara 
kadar yatırım yapacağı 
haberlerini okumuşsunuzdur. 
Dileriz bu yanlış tartışmalardan 
vazgeçilir. Ülkenin asıl 
gündemi, yerli veya 
yabancı doğrudan 
yeni yatırımlarla ihtiyaç 
duyulan dövizin ve 
istihdamın sağlaması, 
bozulan ekonomik 
dengelerin yeniden 
düzeltilmesidir” ifadesini 
kullandı.

Uluslararası kredi 
derecelendirme 
kuruluşu Fitch’in 
yayınladığı son raporda 
Türkiye’nin kredi notunu 
B olarak teyit ettiğini, 
not görünümünü de 
iki yıl sonra negatiften 
durağana çıkardığını 
hatırlatan Gökçüoğlu, 

“Aynı kuruluş, bu ay bankacılık 
sektörüne yönelik olarak dış 
döviz toptan finansmanına 
yüksek ve artan kısa vadeli 
dış döviz borçlanmalarına 
karşı ciddi kırılganlık göz 
önüne alındığında yeniden 
finansman risklerinin hala 
devam ettiğini açıkladı. Diğer 
yandan kamunun vatandaşa 
borç ödeme faizi yüzde 
9’larda iken vatandaşın 
devlete olan borcuna 
yüzde 40’lara varan faiz 
uygulanmaktadır. Bu ölçekte 
bir dengesizliği anlamak 
maalesef mümkün değildir” 
dedi.

İzmir’den güzel bir haberi 
paylaşmak istediğini ifade 
eden Gökçüoğlu, “1923 yılında 
ülkenin iktisadi bağımsızlığının 
temellerinin atıldığı İzmir’de, 
Cumhuriyetimizin 100. 
yıldönümüne yakışan bir 
fabrika açıldı. Adı, Yüzüncü Yıl 
Bayındır Süt İşleme Fabrikası 
olarak ilan edilen ve 17 bin 
metrekare açık alana, 7 bin 
metrekare kapalı alana sahip, 
117 kişiyi istihdam eden fabrika 
nedeniyle Büyükşehir Belediye 
Başkanımız Sayın Tunç Soyer’i 
tebrik ediyor, yeşil dostlu 

üretimin kesintisiz ve artarak 
devamını diliyorum” diye 
konuştu.

İzmir’deki Oda ve Borsaların 
Cumhuriyetin 100. yılında 
100 milyon adım atarak 
öğrencilere burs sağladığı 
yürüyüş yarışmasının 
başarıyla tamamlandığını 
belirten Gökçüoğlu, “Ödül 
törenimizi de gerçekleştirdik. 
Odamızı temsilen 100 milyon 
adıma en büyük katkıyı 
sağlayan ve günlük kesintisiz 
30 bin adım atan çalışan 
kategorisinde Odamız birincisi 
Türker Adakale’yi, Meclis 
üyelerimiz arasından üçüncü 
olan Taner Telcioğlu’nu ve 
kadın üye kategorisinde 
birinci olan Nafiye Turhan’ı 
ve tüm kategorilerde ilk üçe 
giren herkesi tebrik ediyorum” 
ifadesini kullandı.

Gökçüoğlu, EBSO Vakfı 
Kadınlar Birliği Çalışma 
Grubu’nun Cumhuriyetin 100. 
yılı nedeniyle Ahmed Adnan 
Saygun Sanat Merkezi’nde 
düzenlediği danslı anlatım 
gösterisinin güzel ve başarılı 
geçtiğini belirterek emeği 
geçenleri kutladığını dile 
getirdi.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, 

EBSO Meclisi’nin Kasım 
ayı toplantısında yaptığı 
konuşmasının başında Meclis’e 
konuk olan İzmir Cumhuriyet 
Başsavcısı Fahri Mutlu Tosun’a 
hoş geldiniz dedi ve “İzmir’e 
atandığı günden beri her 
zaman kapısı, telefonu açık 
olan bir Başsavcımız var. Sağ 
olsunlar, sanayicimize her 
türlü desteği veriyorlar. Bir kez 

daha teşekkür ediyorum” diye 
konuştu.

“Selden etkilenenlere 
destek sağlanmalı”
Kasım ayında fırtına 

nedeniyle denizin taşması 
sonucu yaşanan taşkın 
olaylarında İzmir şehrinin 
önemli bir sınavdan geçtiğini 
dile getiren Yorgancılar, “Bu 
sınavı da bilhassa Karşıyaka 
ve Alsancak Birinci Kordon’da 
oturanlar verdi. İzlediğimiz 

görüntülerden anlaşıldığı 
kadarıyla Karşıyaka’nın 
Mavişehir bölgesi sulara 
batmış bir haldeydi. Birinci 
Kordon’da görüştüğüm 
işletme sahipleri de benzer 
şikayetlerini dile getirdiler. 
Elbette bir afet ile karşı 
karşıyayız. Kentte yollar açık, 
bir sıkıntı yok, ancak içinde 
bulunduğumuz binada dahi 
2,5 milyon liraya yakın hasar 
var. Binada UPS’ler yandı ve 
ufak bir de yangın çıktı. Ticaret 

Yorgancılar: “Para politikasında atılan 
adımlara, yapısal reformların da 

eklenmesi gerekiyor”
EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar,  “Yapısal reform anlamında 
bizden beklenen nedir? Hukuk, adalet ve eğitim gibi alanlarda yapılacak 
reformlardır. Bunlar yapıldığı takdirde ihtiyacımız olan yabancı sermayenin 

ülkemize gelişi çok daha kolay olacaktır” dedi.
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Odası binasının zemin altındaki 
katları su içinde bulunuyor. 
Ülkemizin neresinde bir afet 
yaşansa elbirliğiyle yardıma 
koşuyoruz, Kahramanmaraş’ta 
yaşanan deprem felaketinde 
de seferber olduk. Kentimizde 
yaşanan sel felaketinin 
hasarını ve sıkıntısını 
yaşayanlar için de mutlaka bir 
destek sağlanması gerekiyor. 
Hasar tespitleri yapıldıktan 
sonra en azından vergi ve SGK 
ödemelerinin ertelenmesi gibi 
belirli bir destek sağlanmasının 
doğru olduğunu düşüyorum” 
dedi.

2019 yılından beri 
yürütmekte olduğu 
Eurochambres Başkan 
Yardımcılığı görevine 
yeniden seçilen TOBB 
Yönetim Kurulu Başkanı 
M. Rifat Hisarcıklıoğlu’nu 
tebrik eden Yorgancılar, 
“TOBB Başkanımızın birçok 
yerde önemli görevleri var. 
Tabi bu görevler bizim için, 
Türkiye’nin yurtdışında sivil 
toplum örgütleri nezdinde 
üst düzeyde temsil edilmesi 
adına önemli. Faaliyet filminde 
izlediğiniz üzere Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı ve 
Üyesi arkadaşlarım Odamızı 
temsilen görev yapıyorlar. 
Sayın TOBB Başkanımız da 
yurtdışındayken ben de TOBB’u 
temsilen görev yapmaya ve 
ülkemizin geleceğiyle ilgili 
çaba sarf etmeye devam 
ediyoruz” diye konuştu.

2024’te küresel politik 
senaryolar
Economist dergisinin sene 

sonu kapaklarının her yıl ilgi 
uyandırdığını dile getiren 
Yorgancılar, “Şifrelerle dolu 
olduğunu gördüğümüz son 
kapağa baktığımızda, Amerika 
Birleşik Devletleri seçimlerinden 
Rusya-Ukrayna savaşına, 

yapay zekadan İsrail’e ve 
otomotiv ile enerji sektörlerine 
kadar birçok noktaya dikkat 
çekildiğini görüyoruz. Diğer 
kapakta ise Trump’ın resmi 
var ve ‘Trump 2024 yılında 
dünya için en büyük tehlikeyi 
oluşturuyor’ diye bir mesaj 
verilmiş. Anketlerde Trump 
öne çıkarken, önümüzdeki 
12 ay içinde adaylardan 
birinin geri kalması süreciyle 
bütün dünyanın da alt-üst 
olabileceği şeklinde de bir 
yorumu var. Diğer yandan, 
Arjantin’de seçilen aşırı sağ 
kanattaki Cumhurbaşkanı ile 
Hollanda’da seçilen ve yine 
aşırı sağda bulunan olası 
Başbakanın vaatlerini dikkate 
aldığımızda ve bunların bir 
yanında Putin’in, bir yanında 
Netanyahu’nun ve onlara 
eşlik edecek olan Trump’ın 
da bu sistemin içine girdiğini 
düşündüğümüzde, dünyayı 
birçok belirsizliğe gebe 
olan bir sürecin beklediğini 
söyleyebiliriz. Temennim, 
yaşanacak gelişmelerin çoklu 
krizlere sebep olmamasıdır. İyi 
yönetilememek, gerek ülkeler 
düzeyinde ve gerekse küresel 
ekonomide oldukça pahalı 
sonuçlara yol açabiliyor. 2024 
yılında 70’den fazla ülkede 
seçim olacak, ama bunların 
içinde en önemlisi Rusya ve 
Amerika Birleşik Devletleri’nde 
yapılacak olan seçimlerdir” 
ifadesini kullandı.

Ortadoğu’da 
çatışma ortamı
Avrupa Parlamento’sunun 

bazı milletvekillerinin Birleşmiş 
Milletler’deki kimi delegelerin, 
Gazze’de yaşanan soykırıma 
en sonunda isyan etmek 
mecburiyetinde kaldıklarını 
belirten Yorgancılar, “Sayın 
Cumhurbaşkanımız ve 
Sayın Dışişleri Bakanımız bu 

konunun çözülmesiyle ilgili 
gerek demeçleriyle, gerekse 
yapmış oldukları telefon 
görüşmeleriyle oldukça fazla 
çaba sarf ediyorlar. Keşke 
sürecin ortak çözüm merkezini 
oluşturan masada Türkiye de 
olabilse. Yaşananlar, insanlık 
açısından bakıldığında büyük 
bir utanç kaynağıdır. İki 
tarafta ölenler siviller, kadınlar, 
çocuklar ve tabi ki askerler var. 
Ama unutmamak gerekir ki 
ölenlerin hepsi candır. Netice 
itibarıyla bu çatışma ortamının 
bir an önce sonlanması, tüm 
dünya açısından önemlidir” 
dedi.

Uluslararası 
güncel durum
Asya-Pasifik Ekonomik İş 

Birliği Örgütü APEC Zirvesi 
kapsamında ABD ve Çin Halk 
Cumhuriyeti liderlerinin bir 
araya geldiğini hatırlatan 
Yorgancılar, “Joe Biden’ın 
altı yıldır Amerika Birleşik 
Devletleri’ne gitmeyen 
Çin Devlet Başkanı Şi ile 
konuştukları oldukça ilginç. 
Biden; ‘Tartışmalarımızı her 
zaman açık sözlü bulmuş 
ve takdir etmişimdir. İklim 
değişikliğinden narkotikle 
mücadeleye ve yapay 
zekaya kadar karşılaştığımız 
kritik küresel zorluklar ortak 
çabalarımızı gerektiriyor’ 
demiş. Aslına baktığınızda 
Çin’deki büyük şirketlerin 
sermayesinin büyük bir kısmı 
Amerikan şirketleri kaynaklı. 
Vietnam’a gidin, orası da aynı, 
Tayvan’a gidin orada da var. 
Yani iç içe girmiş bir ekonomi 
var, ama siyasetin üzerinde 
anlaşamadığı bir ekonomik 
yapıdan söz ediyoruz. Ben 
daha önce bu kürsüden şunu 
söylemiştim: Ülkelerin bir 
birleriyle olan ilişkisinde siyasi, 
askeri ve ekonomik olmak 

MECLİS
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üzere üç ayak var. Şimdi askeri 
ilişki, siyasi ilişkinin önüne geçti. 
Ekonomik ilişki de en önde 
olması gerekirken en sonda. 
Çünkü önce herkes kendi 
ülkesinin menfaatini düşünen 
bir süreci yaşıyor. Altı yıldır bir 
araya gelemeyen Çin ve ABD 
liderlerinin böyle bir toplantı 
vesilesiyle bir araya gelmeleri 
de dünya açısından önemli 
bir buluşma ve normalleşme 
süreci açısından da önemli 
bir gelişmedir, bunu da ifade 
etmek istiyorum” diye konuştu.

Konuşmasında Avrupa 
Merkez Bankası Başkanı 
Christine Lagarde’ın 
açıklamalarına da dikkat 
çeken Yorgancılar, “Bizimle 
ilgili olan kısmını aktarmak 
istiyorum; ‘Yeni ticaret 
engelleri ortaya çıktıkça 
tedarik zincirlerini yeniden 
değerlendirmemiz daha 
güvenli ve verimli olacak, 
coğrafi olarak daha yakın 
olan bölgelere yatırım 
yapmamız gerekecektir’ diyor. 
Peki, Avrupa Birliği’nin en 
kısa mesafeden mal tedariki 
yapabileceği ülkeler arasında 
sanayisi en çok gelişmiş ülke 
kim? Türkiye. Yunanistan’dan 
veya Bulgaristan’dan çıktığınız 
zaman ilk gelinen yer bizim 
ülkemiz. Zaten sanayinin 
Batı’dan Doğu’ya kayarken 
en önemli transfer merkezi 
de biz olduk. Yakından tedarik 
prensibi doğrultusunda, yakın 
ülkeler arasındaki otoyol, 
inşaat ve limanlar başta 
olmak üzere fiber kablolarla 
desteklenen etkin bir iletişim 
altyapısının kurulması 
planlanmakta. Değindiğim 
uluslararası gelişmeler ışığında 
ortada böyle bir resim var. 
Biz neyle uğraşıyoruz? Her 
gün çökertilen çeteler ve ele 
geçirilen narkotik maddeler 
ile ilgili haberleri görüyor 

ve izliyorum. Ben burada 
özellikle İçişleri Bakanımız 
Sayın Yerlikaya’ya başarılı 
operasyonlarından ötürü 
teşekkür ediyorum. Başka 
nelerle uğraşıyoruz? Bir 
Polat ailesi çıktı karşımıza, 
televizyonlarda neredeyse 
başka haber yok. O bitti, 
derken fenomenler çıktı. 
Bizim bu 600 civarındaki 
fenomenlerden haberimiz 
yok. Çünkü biz sabah evden 
çıkıp işe gidiyoruz, meğerse 
biz işe giderken insanlar başka 
yerlere gidiyormuş. TikTok’un 
ne olduğunu bilmiyordum, 
şimdi telefonuma yükledim. 
Son olarak bizim bütün 
futbolcu arkadaşlarımızın 
bir fon kurduğu haberi çıktı” 
ifadesini kullandı.

“Yapısal reformlar 
çok önemli”
Revize edilen son 

tahminlere göre küresel 
ekonominin 2024’te yüzde 
2,5 küçülmesinin, Euro 
Bölgesi’nin ise yüzde 1 
büyümesinin beklendiğini 
belirten Yorgancılar. “Ülkemiz 
için ise yüzde 3 civarında 
bir büyüme beklentisi var. 
Ama benim tahminim, 
ülkemizdeki bu büyüme 
3 değil 3,5-4 civarında 
gerçekleşecek, görüntü bu 
yönde. IMF, seçim sonrasında 
iş başına gelen yeni ekonomi 
yönetimiyle yaşanan 
politika değişikliğine vurgu 
yaparak risk dengesini aşağı 
yönlü görerek, enflasyonun 
kalıcı olarak düşürülmesi 
için politika faizinin daha 
da artırılması gerektiğine 
dikkat çekti. Ancak bununla 
birlikte sadece politika faizini 
artırmakla iş bitmiyor, yanı 
sıra yapısal reformların da 
hayata geçirilmesi gerekiyor. 
Yapısal reform anlamında 

bizden beklenen nedir? Hukuk, 
adalet ve eğitim gibi alanlarda 
yapılacak reformlardır. Bunlar 
yapıldığı takdirde ihtiyacımız 
olan yabancı sermayenin 
ülkemize gelişi çok daha 
kolay olacaktır. Tabi ki burada 
hukuk, her şeyin başında 
geliyor. Özellikle Anayasa 
Mahkememizle Yargıtay’ımızın 
farklı düşüncelerde olması 
ve bir konuyu farklı bir 
şekilde değerlendirmelerinin 
kamuoyunda yansıması, 
yurt dışından gelecek olan 
yabancı yatırımcı için önemli 
bir soru işareti oluşturuyor. 
Kurumlarımızın bunları 
kamuoyuyla paylaşılmadan, 
kendi içinde çok rahat bir 
şekilde çözmeleri gerekiyor” 
dedi.

“Gri listeden çıkmamız 
gerekiyor”
Olumlu adımların 

atılması ile CDS priminin 
birden 700’lerden 330’lara 
düştüğünün altını çizen 
Yorgancılar, “Ama 
etrafımızdaki ülkelere 
baktığınızda 70’lerde, 90’larda 
rakamlar görüyorsunuz. 
Demek ki bizim daha yol 
almamız gereken çok 
şey var. Nedir bunlar? Gri 
listeden çıkmamız gerekiyor. 
Gri listeden çıkabilmek için 
hükümetimiz çalışıyor ve 
inşallah yine AB’nin istemiş 
olduğu şartlar oluştuğu 
takdirde yabancı yatırımcının 
çok daha rahat gelebilme 
imkanı söz konusu olacak. 
Bunu hep beraber yapacağız, 
çünkü bu ülke bizim. Gri listeye 
hangi nedenlerle girdiysek, 
o nedenleri kaldırıp oradan 
çıkmamız lazım; söylemek 
istediğim budur” diye konuştu. 

Ticaret Bakanı Ömer 
Bolat ile yaptıkları toplantıda 
enflasyonun düşürülmesi, 
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maliyetler, enerjideki dışa 
bağımlılık, kalıcı yapısal 
reformların hayata geçirilmesi, 
fahiş fiyat, stokçuluk ve haksız 
ticaret uygulamaları gibi 
konuları kendisine aktardıklarını 
dile getiren Yorgancılar, 
“Avrupa’da saatler bir saat geri 
alındı, Amerika Birleşik Devletleri 
yaz saati uygulamasını 
sonlandırdı. Ancak biz 
hala eve karanlıkta gidip 
karanlıkta geliyoruz. Enerjiyi 
daha verimli kullanmamız 
açısından bizim mevsimsel 
saat uygulamalarına 
geçmemızın doğru olduğunu 
düşünüyorum” ifadesini 
kullandı.

Yorgancılar, son çıkan ve 
3065 Sayılı KDV Kanunun 36. 
maddesi kapsamında yerli 
üretimin korunması amacıyla 

ithalatta ödenen Katma Değer 
Vergisi matrahına dahil olan 
her türlü vergi, resim, harç, 
paylar dolayısıyla ödenen 
Katma Değer Vergisi’nin 
indirim hakkının kaldırılmasını 
öngören düzenlemeyi de 
Meclis Üyelerinin dikkatine 
sundu.

Karşılıksız çek işlemi 
yapıldıktan sonra ödenen çek 
oranının son yılların en düşük 
seviyesine gerilediğini dile 
getiren Yorgancılar, “Yani birisi 
gidiyor, çeki tahsil etmek istiyor. 
Karşılığı olmadığı için damga 
vuruluyor. Devamında ödenen 
oran yüzde 9,7’ye düşmüş. Yani 
kimse ödemiyor, ödeyemiyor” 
dedi.

TOBB görevi nedeniyle 
katılamadığı EBSO Vakfı 
Kadınlar Birliği Çalışma 

Grubu’nun düzenlediği 
Bu100deN gösterisi ile 
Cumhuriyet’imizin 100. yılında 
100 Milyon Adım Yarışması 
töreni nedeniyle tebriklerini 
ileten Başkan Yorgancılar, 
“Odamızı temsil eden ve 
başarı plaketini alan tüm 
kardeşlerimi, çalışma 
arkadaşlarımı canı gönülden 
tebrik ediyorum. Yürümek çok 
güzel ve çok sağlıklı. Atamızın 
‘Ben size bu ülkeyi çalışın 
diye bıraktım, üretin diye 
bıraktım’ demesinden ilham 
alarak biz de çalışacağız. 
Bizim de yaptığımız ve 
yapmak istediğimiz çalışmak, 
üretmek ve bizden sonraki 
nesillere daha müreffeh bir 
Türkiye bırakarak ayrılmaktır. 
Hepinizi sevgi ve saygıyla 
selamlıyorum” diye konuştu.
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Serhat 
Sandalcı
Mevzuat ve 
uygulamalar
EBSO Meclis 
Üyesi Serhat 
Sandalcı, 
AB Emisyon 
Uygulama 
Yönetmeliği 
kapsamında 
karşılanması 
gereken 
emisyon 
oranları 
hakkında Meclis Üyelerine bilgi verdi. ÖTV ve 
matrah artırımının yarattığı koşulları aktaran 
Sandalcı, imalat sanayine yönelik düzenlenen 
yatırım teşvik belgeleri kapsamında yapılan 
yatırım harcamaları için yatırıma katkı oranı 
ilave 15 puan ve toplam yatırım tutarının da 
yüzde 100’ü için diğer faaliyetlerden elde 
edilen kazanca indirimli Kurumlar Vergisi 
uygulanmasının 2025 yılına kadar uzatılması 
gerektiğini ifade etti.

Murat Kurtalan
Üniversitelerin boş kalan kontenjanları
EBSO Meclis Üyesi Murat Kurtalan, 
yükseköğretime giriş ve yerleştirme süreçlerinin 
ardından 
oluşan genel 
istatistikleri 
Meclis Üyeleri 
ile paylaştı. 
Toplam 500 
bin civarında 
lisans 
kontenjanının 
20 bininin 
boş kaldığını 
ifade eden 
Kurtalan, 
meslek 
lisesinden 
mezun olup 
da mesleğini yapan öğrencilerin oranının 
yüzde 8,5 olduğu bilgisini verdi. 

Mehmet Karahaliloğlu
Türkiye’nin gri listede bulunması
EBSO Meclis 
Üyesi Mehmet 
Karahaliloğ-
lu, bir önceki 
sene Merkez 
Bankasının 
net hata nok-
san rakamı-
nın 26 milyar 
dolar oldu-
ğunu belirte-
rek, mevcut 
uygulamada 
bir tır dolusu 
Amerikan Do-
larını sınırdan 
geçirmek istemesi halinde cüzi bir vergi öden-
diğini, kimsenin paranın kaynağını sormadığını 
söyledi. Karahaliloğlu, durum böyleyken Türki-
ye’nin gri listeden çıkmasının zor olduğunu dile 
getirdi ve mevcut ekonomik gelişmeler hakkın-
da değerlendirmelerde bulundu.

Hakkı 
Attaroğlu
EBSO Hizmet 
Binaları
EBSO Meclis 
Üyesi Hak-
kı Attaroğlu, 
EBSO Binala-
rını İzleme ve 
Bilgilendirme 
Meclis İhtisas 
Komisyo-
nu’nun incele-
meleri hak-
kında Meclis 
Üyelerini bilgilendirdi. EBSO Business Center 
binasının zemin etüdü çalışmalarının tamamlan-
dığını belirten Attaroğlu, İAOSB’de devam eden 
inşaat çalışmalarının da hızlı biçimde sürdüğünü, 
binanın temelinin döküldüğünü ve çelik konstrük-
siyon imalatlara başlandığını söyledi. Attaroğlu, 
İAOSB Müdürü Doğan Hüner’in verdiği bilgiye da-
yanarak bu binanın Temmuz veya Ağustos 2024 
tarihlerinde teslim edilebileceğini ifade etti.

SANAYİCİNİN GÜNDEMİ ÜRETİM

SerhatSerhat
SandalcıSandalcı

MehmetMehmet
KarahaliloğluKarahaliloğlu

Hakkı Hakkı 
AttaroğluAttaroğlu

MuratMurat
KurtalanKurtalan
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“Yeni nesil paketli 
gıdalara daha çok ilgi 
gösteriyor”

EBSO 9’uncu Grup Gıda 
Maddeleri Sanayi Meslek 
Komitesi Üyesi Efe Beşe, 
komitelerinin baharat, tuz, 
şekerli maddeler, sirke, 
soslar ve kahve sektörlerini 
kapsadığını belirterek her 
sektörün mevcut kapasite 
ve ihracat performansları 
hakkında Meclis Üyelerini 
bilgilendirdi. Beşe, 
“Sektörlerimizdeki değişimler 
ve gelecek beklentilerimizi 
kısaca özetleyecek 
olursak, ülkemizde artan 
sığınmacı nüfusu, tüm 
sektörlerde olduğu gibi 
gıda sektöründe de tüketim 
alışkanlıklarını değiştirme 
eğilimindedir. Artan sosyal 
medya kullanımı, tüketicide 
farkındalık yaratmaya 
başlamıştır. Bilinçlenen 
tüketicinin sağlık temalı 
ürünlere veya sosyal medya 
aracılığıyla trend 
haline gelen ürünlere 
ilgisi artmaktadır. Nesil 
değişimleriyle hazır 
gıdaya ve paketli 
ürünlere ilgi artmıştır” 
dedi.

“TOGG gibi yerli 
girişimler çok 
önemli”
45’inci Grup 

Otomotiv Yan Sanayi 
Meslek Komitesi Üyesi 
Suha Kahraman, 
komite olarak başlıca 

üretimlerinin komple motor 
ve motor parçaları, iç-dış 
lastikler, aktarma organları, 
fren sistemleri, hidrolik 
aksamlar, dövme ve döküm 
parçalar, elektrik ekipmanları, 
oto camlar ve bujiler 
olduğunu söyledi. Kahraman, 
“Bizim komitemizin dışında 
birçok komitelerde yüzde 100 
otomotiv sektörüne çalışan 
firmalarımız var. Son 15 yılın 
ihracat şampiyonuyuz, 
bunu gururla söylüyorum. 

Otomotiv yan sanayi 
ihracatı ise geçen sene 13 
milyar dolar seviyelerine 
geldi. Sorunlarımız 
hepimizin sorunları. Ancak 
özellikle katma değerli 
komponentlerin çoğu yurt 
dışından geliyor, çünkü 
Türkiye’deki otomobil 
fabrikalarının merkezi 
Avrupa. Bu nedenle TOGG 
ve BMC gibi yerli girişimler 
bizim için çok önemli” diye 
konuştu.

9’uncu Grup Gıda Maddeleri Sanayi Meslek 
Komitesi ve 45’inci Grup Otomotiv Yan Sanayi 

Meslek Komitesinin sunumları

EfeEfe
BeşeBeşe

SuhaSuha
KahramanKahraman
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EBSO Meclisi, Kasım ayı 
toplantısında İzmir 
Cumhuriyet Başsavcısı 

Fahri Mutlu Tosun’u konuk etti. 
Dört aydır İzmir’de görev 

yaptığını ifade eden Başsavcı 
Tosun, “Dört aya, sanki dört 
yıldır çalışıyor gibi çok şeyi 
sığdırdık. Çok yoğun çalışıyoruz, 
çünkü biz her zaman yolumuzu 
ecdadımızdan aldığımız feyzle 
çizdik; Ulu Önder Atatürk’ün 
‘az zamanda çok ve büyük 
işler yaptık’ sözünü kalbimize, 
beynimize nakşettirerek 
çizdik. Sayın Başkan 
konuşmasında Fatih Sultan 
Mehmet Han’a atıfla ‘adalet 
ölürse devlet ölür’ dedi. Bizim 
mahkeme salonlarımızda da 
duvarlarında ‘Adalet, mülkün 
temelidir’ yazar. Oradaki 
mülkten kasıt, hepimizin bildiği 
gibi devlettir. Yani adalet, 
devletin temelidir. Adalete 
güven, devlete güvendir. 
Adalete güven azalırsa, 
devlete güven azalır. Yatırım, 
ekonomi, hukuk, demokrasi, 
kalkınma, bunların hepsi 
birbiriyle bağlantılıdır ve birini 
diğerinden ayıramazsınız. 
Bunlar ya hep birlikte kalkınır, 
ya hep birlikte aşağı seviyeye 
iner” dedi.

Ulusal ve uluslararası hukuk 
açısından kıyaslandığında, 
Türkiye’yi yargıya güvene ilişkin 
alt seviyede gösteren bazı 
endekslerin olduğunu belirten 
Tosun, “Şunu söyleyeyim; 
gerçekten demokrasinin D’si 
ile alakası olmayan ülkeler 
bile bazen bizim üzerimizde 
gösteriliyor. Bu şekilde 
ülkemizle ilgili kötü bir algı 

çalışması var. Bizim kendimizi 
bu anlamda çok daha iyi 
anlatmamız gerekiyor. Bir 
ülkede yargının iyi işlemesi için 
temel olarak üç unsur lazım. 
Biri kanunların, yani mevzuat 
dediğimiz düzenlemelerin 
çağın gereklerine, evrensel 
ilkelere uygun olması. İkincisi, 
kanunları uygulayacak yargı 
mensuplarının sayısının 
ve fiziki imkânlarının yeterli 
olması. Üçüncüsü de bunların 
iyi yetiştirilmiş, donanımlı 
olması. Şimdi ben 1993 Ankara 
Hukuk mezunuyum, yaklaşık 
30 yıl olmuş mezun olalı. 
Mezun olduğum zamandaki 
kanunlarla şu anki kanunlar 
tamamen farklı. Türkiye 
Cumhuriyeti’nde son 20 yılda 
Medeni Kanun, Ceza Kanunu, 
Ceza Sulh Kanunu, Borçlar 
Kanunu, Ticaret Kanunu, İcra 
İflas Kanunu dahil temel 
kanunlar ve birçok kanunlar 
tamamen değiştirildi. Mevzuat 

anlamında Avrupa Birliği 
ülkeleri dahil birçok ülkeden 
ileri düzeydeyiz. Hatta 2010 
yılında Anayasamızda yapılan 
bir değişiklikle, 90. maddeye 
şu hüküm getirildi: Eğer iç 
hukuk kurallarıyla insan 
hakları alanında uluslararası 
hukuk kuralları çelişiyorsa, 
uluslararası hukuk kurallarını 
uygulayacağız. Düşünün, 
böyle bir düzenleme çok az 
ülkede var. Ancak yapılan 
değişikliklere rağmen 
Anayasamız halen bir 1982 
Anayasasıdır. Her ne kadar 
lafzında düzeltmeler olsa da, 
ruhunun da değişmesi için 
önümüzdeki süreçte Türkiye 
Büyük Millet Meclisi’nin yeni 
bir Anayasa yapacağına da 
inanıyorum” diye konuştu.

Yargının iyi çalışması 
için ikinci hususun da fiziki 
imkânlar ve kadro olduğunu 
vurgulayan Tosun, “Biz 
mesleğe başladığımızda 

İzmir Cumhuriyet Başsavcısı Fahri Mutlu Tosun EBSO Meclisi’ne konuk oldu

“İzmir’de kara para aklama ile mücadele 
için bir savcı görevlendirilmiştir”
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adliye saraylarının çoğu çok 
kötü fiziki şartlardaydı, şimdi 
her ile yeni ve modern adliye 
binaları yapıldı. 20 yıl önce 
yaklaşık 8 bin hakim ve savcı 
vardı, şu an 24 bin hakim ve 
savcı olarak çalışıyoruz. Yani 
kadro sayımız da çok arttırıldı. 
Teknolojiyi de UYAP ile dünyada 
en iyi kullanan ülkelerden 
biriyiz. Dünyanın herhangi 
bir yerindeki bir ülkeye video 
konferans yöntemiyle bile 
bağlanıp, ifade alıp delil 
toplayabiliyoruz. Hukukta 
arabuluculuk müessesesi de 
hayata geçti ki bunlar çok 
ileri düzenlemeler” ifadesini 
kullandı.

Üçüncü hususun ise hakim 
ve savcıların bağımsızlık ve 
tarafsızlık içerisinde görevini 
yapması olduğunun altını çizen 
Tosun, “Bağımsızlık ve tarafsızlık, 
bizim kişisel anlamda 
imkânlarımızın arttırılmasıyla 
değil, görevimizi daha iyi 
yapmamızla alakalıdır. Bizler 
yasama ve yürütmenin amiri 
değiliz, ama emri altında da 
değiliz, görev tanımlarımız çok 
farklı. Görevlerimizi yaparken 
sadece adil olmak yetmiyor, 
aynı zamanda topluma da adil 
olduğumuzu da göstermek 
zorundayız. Bunun için ben 
bir hukukçu olarak sadece 
mahkemede, adliyede 
değil, bütün yaşantımda 
bunu yansıtmalıyım. Hukuk 
fakültesinden mezun olan 
arkadaşlarıma da hep bu 
öğüdü veriyorum, hukuk, bizim 
bir yaşam tarzımızdır” dedi.

Bir Cumhuriyet Başsavcısı 
olarak İzmir’de görev 
yapmanın kendisi için büyük 
bir onur olduğunu ifade eden 
Tosun, “İzmir’de herkesin 
hukuki güvenlik içerisinde 
öngörülebilir ve belirlilik 
standartları çerçevesinde 
hayatını sürdürebilmesi için 

üzerime düşeni yapmak 
hem sorumluluğum, hem 
görevimdir. Ben geldikten 
sonra bütün mesai 
arkadaşlarıma da bu hususları 
belirttim ve asayişi bozan 
olaylar karşısında çok şiddetli 
şekilde soruşturmalarımızı 
yapıp cezalandırılması için 
gayret gösteriyoruz. Bütün iş 
bölümümüzü, çalışmamızı 
buna göre planladık” diye 
konuştu.

EBSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar’ın 
gri liste konusundaki 
açıklamalarına da değinen 
Başsavcı Tosun, “Sayın 
Başkanımız Ender Bey, ‘Türkiye 
gri listeye hangi nedenlerle 
girdiyse, o nedenleri ortadan 
kaldırarak çıkması lazım’ dedi. 
Kara parayla mücadele görev 
gücünün ülkelerle ilgili yaptığı 

değerlendirmeler kapsamında 
Türkiye gri listeye alındı. Bizler 
de İzmir’de bu iş için özel bir 
savcı görevlendirdik, tek görevi 
kara parayı aklama suçlarıyla 
mücadele etmek. Yaptığımız 
soruşturma kapsamında 
yasadışı bahis ve kara para 
aklamayla ilgili 52 şüpheliyi 
bu hafta gözaltına aldık ve 
soruşturmalarımız devam 
ediyor. Kesinlikle her şeyin 
hukuk içerisinde çözüleceğine 
inanın. Mahkemeler farklı karar 
verebilir, zaten mahkemeler 
bunun için var. Alt mahkeme 
var, üst mahkeme var, şimdi 
bölge adliye mahkemeleri 
kuruldu. Bu seçkin topluluğa 
konuşma fırsatı verdiğiniz için 
hepinize teşekkür ediyorum. 
Hepinizi saygılarımla 
selamlıyorum, teşekkür ederim” 
ifadesini kullandı.
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CDS, dünya genelinde 
borçlanma maliyetleri 
açısından oldukça önem 

arz ediyor ve yatırımcıların 
yatırım kararı alırken yaptıkları risk 
ölçümünde kullanılıyor. Yaklaşık 
30 yıl önce kullanıma sunulan 
CDS'ler bir çeşit sigorta olarak 
görev yaparken, yatırımın riskini 
en aza indirmek için ödenmesi 
gereken tutarın hesaplanmasında 
yardımcı oluyor.

Bir türev varlık olan, yani fiyatı 
bir dayanak varlığa dayanan 
CDS'ler şirketlerin ve ülkelerin risk 
seviyelerinin fiyatlanmış hali olarak 
yatırımcının karşısına çıkıyor. Bu 
durumda risk arttıkça ödenecek 
sigorta bedeli de artıyor.

Öte yandan, CDS'lerdeki 
gerileme yatırımcıların risk 
algısının da azalmasına yardımcı 
oluyor. Böylece yatırımcıların söz 
konusu ülke veya şirkete yatırım 
yapma kararları pozitif etkileniyor.

CDS'ler varlık
fiyatlarını nasıl etkiler?
CDS'ler varlıklarına yatırım 

yapılan bir devletin veya şirketin 
temerrüde düşme, yani batma 
durumu için önlem alınmak 
istendiğinde ortaya çıkıyor. CDS 
işlemleri genellikle yabancılar 
tarafından yapılan kompleks 
işlemler olarak dikkati çekerken, 
bu işlemlerde arbitraj dahil olmak 
üzere birçok faktör etkili oluyor. 
CDS'lerin ayrı bir varlık olarak alınıp 
satılabilse de genel olarak CDS'ler 
tahvil ihraçlarında gerçekleşen 
faizin belirlenmesinde oynadığı 
rolle fonlama maliyetlerinde 
belirleyici konumda bulunuyor.

Kredi risk primi yüksek olan 
devletler veya kurumlar fonlama 
ihtiyaçlarını giderirken daha fazla 
faiz ödemek durumunda kalıyor, 
CDS'leri geriledikçe de daha az faiz 
ödeme fırsatı yakalıyor.

Son dönemde ABD Merkez 

Bankası (Fed) başta olmak üzere 
önemli merkez bankalarının 
şahin adımların sonuna 
geldiğine yönelik fiyatlamaların 
güçlenmesiyle özellikle gelişmekte 
olan ülke ekonomilerine ilişkin 
CDS'ler düşüş eğiliminde hareket 
ediyor.

Türkiye özelinde kredi risk 
primindeki gerilemede yeni 
ekonomi yönetiminin fiyat 
istikrarını sağlamaya yönelik 
adımlarının etkili olması dikkati 
çekerken, enflasyonla mücadele 
konusunda atılan adımların 
gelecek döneme ilişkin belirsizlikleri 
azaltması Türk varlıklara ilişkin 
fiyatlamalara pozitif yansıyor. 
Bununla birlikte sadeleşme 
adımları da Türk varlıklarındaki 
fiyatlamaları olumlu etkiliyor.

Türkiye Cumhuriyet Merkez 
Bankası (TCMB) hazirandan bu 
yana politika faizini toplamda 2 
bin 650 baz puan artırırken, TCMB 
Başkanı Hafize Gaye Erkan, kasım 
başında yaptığı Enflasyon Raporu 
sunumunda, dezenflasyonist 
sürecin gelecek yılın ikinci 
yarısından itibaren etkili olmaya 
başlayacağını tahmin ettiklerini 
dile getirmişti.

Ekonomi yönetiminin mayıstaki 

seçimden sonra iş başına 
gelmesiyle birlikte Türkiye'nin 
CDS'si hazirandan bu yana 
yaklaşık 240 baz puan azalarak 
336 baz puanla Mart 2021'den 
bu yana en düşük seviyeye 
gerilerken, son 7 işlem gününde de 
düşüş eğiliminde hareket ediyor. 
Türkiye'nin kredi risk primi mayısta 
700 baz puana kadar yükselmişti.

Öte yandan, haziran başından 
bu yana Hindistan'ın CDS'si 95 
baz puandan 55 baz puana, 
Brezilya'nın CDS'i 209 baz puandan 
147 baz puana, Güney Afrika'nın 
CDS'i 318 baz puandan 235 baz 
puana ve Çin'in CDS'i 66 baz 
puandan 57 baz puana indi.

Bloomberg tarafından 
hesaplanan gelişmekte olan 
ülkeler CDS endeksi haziran 
başından bu yana 52 baz puan 
gerileyerek 241 baz puandan 189 
baz puana inerken, bu dönemde 
gelişmekte olan ülkeler CDS 
endeksi ile Türkiye'nin CDS'si 
arasındaki fark 338 baz puandan 
147 baz puana geriledi. Bu 
durum, Türkiye'nin CDS'sinin diğer 
gelişmekte olan ülkelere kıyasla 
daha hızlı düştüğünü gösterirken, 
mayısta söz konusu fark bir ara 
442 baz puana kadar çıkmıştı.

Yatırımlara kapıyı açan anahtar: CDS
Globalleşen dünyada finansal varlıklar günden güne farklılaşırken, yatırımcıların risk 

fiyatlamasında kullandıkları kredi risk primi (CDS) bunlardan biri olarak öne çıkıyor.
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İPM İklim Değişikliği 
Çalışmaları Koordinatörü 
Ümit Şahin, raporun 

tanıtım toplantısında yaptığı 
konuşmada, Türkiye’nin sera 
gazı emisyonlarının 1990’dan 
bu yana yüzde 57 artarak 
564 milyon tona ulaştığını 
söyledi.

Şahin, Türkiye’nin toplam 
sera gazı emisyonunun 
yüzde 80’inin karbondioksit 
(CO2) emisyonu olduğuna 
ve karbon emisyon miktarının 
452 milyon ton olduğuna işaret 
ederek, Türkiye’nin, dünya karbon 
emisyonu sıralamasında 175 ülke 
arasında 13. sırada bulunduğunu 
bildirdi.

Ümit Şahin, Türkiye’nin karbon 
emisyonunun 1990’a kıyasla 2 
katına çıktığını, son bir yılda yüzde 
10’a yakın arttığını söyledi.

Kişi başı emisyon dağılımına 
bakıldığında Türkiye’nin dünya 
ortalamasının biraz üzerinde 
kalarak 64. sırada yer aldığını 
aktaran Şahin, “Tarihsel emisyon 
sıralamasında da 26. sıradayız. 
Bu da Türkiye’nin diğer gelişmiş 
ülkeler arasında sorumluluğunun 
daha az olduğunu gösteriyor.” 
değerlendirmesinde bulundu.

Şahin, 2021 rakamlarına göre, 
en çok karbon salımı yapan 
ülkelerin sırasıyla yüzde 31 ile Çin, 
yüzde 13,5 ile ABD ve yüzde 7,3 ile 
Hindistan olduğu ve dünyanın 
toplam karbon emisyonunun 
yüzde 52’sini sadece bu ülkelerin 
oluşturduğu bilgisini paylaştı.

Türkiye’nin 2015’teki 1. Ulusal 
Katkı Beyanı’nın (NDC) geçen 
sene güncellendiğini anımsatan 
Şahin, “Türkiye’nin 2030’a kadar 
emisyonlarını yüzde 32 azaltmaya 
denk gelen bir azaltım hedefi 
olduğunu söyleyebiliriz.” dedi.

Türkiye’de, Paris Anlaşması’na 

uygun olarak 2053’te net sıfır 
emisyon hedefi belirlendi. Sabancı 
Üniversitesi İPM öncülüğünde, 
2019’da başlatılan çalışmalar 
kapsamında, Türkiye’nin 2050’ye 
kadar nasıl karbonsuzlaşması 
gerektiği konusunda örnek 
bir yol haritası üzerinde bir 
dizi modelleme yapıldı ve 
raporlar yayımlandı. Çalışmalar 
başladığında henüz 2053 net sıfır 
hedefi ilan edilmemiş olduğundan 
net sıfır için hedef yıl olarak 2050 
seçildi.

Raporda, Türkiye’nin 2053’te 
net sıfır ulusal hedefine uygun 
olarak oluşturulan Net Sıfır 
Senaryosu’nda, ülkede elektrik, 
ulaşım, binalar, sanayi ve diğer 
üretici sektörlerde karbon 
emisyonlarının 5 yıllık aralıklarla 
nasıl bir seyir izleyeceği ele alındı.

Rapora göre, elektrik 
sektöründe net sıfır hedefi 
doğrultusunda yenilenebilir 
enerji kurulu gücü hızla artacak. 
Dönüşümün gerçekleşmesi 
için gerekli sistem esnekliğini 
sağlamak için, mevcut sistemde 
bulunmayan depolama 
sistemleri, pompajlı hidroelektrik 
santrali ve batarya depolama 
teknolojileri hızla devreye girecek. 
Esneklik mekanizması olarak 
kullanılabilecek uluslararası 
enterkoneksiyon hatlarının net 

transfer kapasitesi 2050’de 
9,22 gigavat olacak.

Net Sıfır Senaryosu’nda, 
2020’den sonra, rüzgar ve 
güneş kurulu gücünde hızlı 
artış yaşanacak ve 2040’tan 
sonra düşük miktarlarda 
da olsa konsantre güneş ve 
deniz üstü rüzgar kapasiteleri 
sisteme eklenecek. 
Senaryoda kara ve deniz 
üstü rüzgar kurulu gücü 
2050’de 62 gigavatı aşacak, 
güneş enerjisi kurulu gücü 

ise 2050’de 193 gigavata ulaşacak. 
Aynı dönemde jeotermal enerjisi 
kurulu gücü 5,5 gigavat, biyokütle 
16 gigavata çıkacak. Hidroelektrik 
santrallerinin kurulu gücü ise 
2050’ye kadar 44 gigavat olacak.

Raporda yer alan senaryo 
kapsamında, modern yenilenebilir 
enerji kaynaklarının üretimdeki 
payı 2020 yılında yüzde 17’den 
2050’de yaklaşık yüzde 80’e 
yükselecek, fosil yakıt kaynaklarının 
üretimdeki payı ise hızla azalarak 
2020 yılında yüzde 58’den 2050’de 
yüzde 7’ye düşecek. 2050’de, 
elektrik üretimi içinde hidroelektrik 
santrallerinin payı yüzde 11, nükleer 
enerjinin payı ise yüzde 5 olacak.

Bu kapsamda, taş kömürü 
ve linyitle çalışan bütün termik 
santraller 2030’ların ilk yarısında 
devreden çıkacak, 2035-2040 
arasında 1,3 gigavat kurulu güce 
sahip ithal kömürle çalışan bir 
santral açık kalacak. Net sıfır 
hedefine ulaşmak için kömürlü 
termik santrallerin tamamı 
2040’tan önce kapanacak.

Elektrik sektöründen 
kaynaklanan karbon 
emisyonlarının azalmasıyla 
2020’de 135 milyon ton 
karbondioksit olan emisyonların 
2050’de 18 milyon tona gerilemesi 
bekleniyor.

Net sıfır emisyon hedefinde “yenilenebilir 
enerji” öne çıkıyor

Sabancı Üniversitesi İstanbul Politikalar Merkezi (İPM) tarafından “Türkiye’nin 
Karbonsuzlaşma Yol Haritası-3: Dönüşümün Takvimi ve Coğrafyası (2020-2050)” 

başlıklı rapor yayımlandı.
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Avrupa Birliği (AB) maliye 
bakanları, blokun mali 
disiplin kurallarında 

reform yapılması konusunda 
anlaşmaya vardı. AB 
Komisyonu’nun Kovid-19 salgını 
sonrası yüksek kamu borcu, 
teknoloji ve iklim değişikliğiyle 
mücadele için büyük kamu 
yatırımı ihtiyacı gerçeklerine 
göre güncellenen mali kurallar 
içeren teklifini kabul eden 
Maliye Bakanları AB ülkelerine 
kamu borçlarını azaltmak için 
daha fazla zamana sahip 
olma fırsatını da sundu. Yeni 
kurallarda gerekli reformlar 

ve yatırımlar kolaylaştırılırken, 
kurallarda ülkelerin farklı 
mali durumları ve zorlukları 
değerlendirmeye alınıyor.

Üye ülkelerin kamu borç 
seviyelerinin Kovid-19 salgını 
sonrası rekor seviyelere çıkması 
ve AB’nin iklim, sanayi politikaları 
ve güvenlik hedefleri nedeniyle 
ülkelerin yeni harcamalar 
yapmak zorunda kalması mali 
kurallarda reformu kaçınılmaz 
hale getirmişti.

Kamu harcamalarının 
kontrolü yoluyla borcun 
düşürülmesi için öngörülen 
dört yıllık süre, hükümetin 

belirli yatırım ve reformları 
gerçekleştirmesi halinde yedi 
yıla uzatılabilecek.

Yeni mali kurallar, AB’nin 
GSYH’ye oranla yüzde 3 bütçe 
açığı ve GSYH’ye oranla yüzde 
60 kamu borcunu aşan ülkeler 
için daha kademeli ve özel 
harcama kesintileri sunmak 
üzere tasarlandı.

Kamu borcunun 
düşürülmesinde temel unsur, 
ulusal orta vadeli mali yapısal 
planlar olacak. Üye ülkeler, mali 
hedeflerini, makroekonomik 
dengesizlikleri ele alacak 
önlemleri ve öncelikli reformları 

AB ülkeleri mali disiplin kurallarını 
güncellemede anlaştı

Kamu harcamalarının kontrolü yoluyla kamu borcunun düşürülmesi için 
öngörülen dört yıllık süre, hükümetin belirli yatırım ve reformları gerçekleştirmesi 

halinde yedi yıla uzatılabilecek.
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ile yatırımları en az 4 yıllık 
bir süre boyunca belirleyen 
planlar hazırlayacak. Komisyon 
tarafından değerlendirilecek 
planlar AB Konseyi tarafından 
onaylanacak.

Planın kapsadığı dönemin 
sonunda, kamu borcunun 
GSYH’ye oranının, o dönemin 
başına göre daha düşük 
olması gerekecek. Bütçe 
açığı ve kamu borcu için 
referans değerler olan yüzde 
3 ve yüzde 60 değişmeyecek. 
Ancak, yeni anlaşma AB 
ülkelerinin yıllık bütçe açıklarını 
GSYH’nin yüzde 1,5’i civarında 
tutmalarını gerektiriyor. “Mali 
tampon” olarak adlandırılan 
bu oran, ülkelere yüzde 3’lük 
bütçe açık eşiğini aşmadan 
öngörülemeyen bir krizle başa 
çıkabilmek için harcamalarını 
attırabilecekleri bir hareket alanı 
sağlamak üzere tasarlandı.

AB veya Avro Bölgesi’nde 
ciddi bir ekonomik gerileme 
veya istisnai durumlar ortaya 
çıkması halinde muafiyet 
maddeleri devreye girebilecek. 
Bu durumlarda harcama 
hedeflerinden sapmalara izin 
verilecek.

Yeni mali kurallar, reform 
ve yatırımlarla kamu 
borç sürdürülebilirliğini 
güçlendirmeyi, kapsayıcı 
büyümeyi teşvik etmeyi 
amaçlıyor.

AB kurallarına göre, 
normal şartlarda üye 
ülkelerin bütçe açıklarının 
GSYH’lerinin yüzde 3’ünü, kamu 
borçlarının da GSYH’lerinin 
yüzde 60’ını geçmemesi 
gerekiyor. Bu sınır aşıldığında 
uygulanacak tedbirlerin AB 
Komisyonu’na bildirilmesi ve 
etkin mücadelenin yapılması 
gerekiyor.

AB üyesi ülkeler, 2020’de 
Kovid-19 salgını nedeniyle 
söz konusu kuralları askıya 
almış, bütçe açıkları ve kamu 
harcamalarını hızla yükseltmişti. 
Bu uygulama, Rusya-Ukrayna 
Savaşı ve yaşanan enerji kriziyle 
de devam etmişti.

Maliye bakanlarının anlaştığı 
yeni mali kurallarda, İtalya 
ve Yunanistan gibi yüksek 
borca sahip ülkelerin mali 
konsolidasyonunu hızlandırmak 
amacıyla yeni kurallar yıllık 
ortalama minimum borç 
azaltma miktarı belirleniyor.

Kamu borcu GSYH’nin yüzde 
90’ının üzerinde olan 10 AB 
ülkesinde yılda en az GSYH’nin 
yüzde 1’i kadar azaltması 
gerekirken, GSYH’nin yüzde 60’ı 
ile 90’ı arasında borcu olan 
ülkeler için borç azaltmanın yılda 
GSYH’nin yüzde 0,5’i kadar olması 
isteniyor.

AB üyesi ülkeler arasında 
kamu borcunun GSYH’ye oranının 
en fazla olduğu ülkeler yüzde 

171,3 ile Yunanistan, yüzde 144,4 
ile İtalya, yüzde 113,9 ile Portekiz, 
yüzde 113,2 ile İspanya, yüzde 
111,6 ile Fransa ve yüzde 105,1 ile 
Belçika.

Yeni mali kuralları uygulamak 
için Komisyon, harcamalarını 
dört ya da yedi yılda belirli bir 
miktarda aşan bir hükümete karşı 
para cezasıyla sonuçlanabilecek 
disiplin adımları başlatabilecek.

AB maliye bakanlarının 
söz konusu anlaşması, 2024 
yılı başlarında üye ülkeler ve 
Avrupa Parlamentosu arasında 
müzakerelerin başlamasının 
önünü de açtı. Yeni kuralların 
yürürlüğe girmesi için Avrupa 
Parlamentosu’nun (AP) onayı 
gerekiyor.

Moody's, Türkiye ekonomisine ilişkin "Kredi Görüşü" raporunu 
yayımladı. Mayıs seçimlerinin ardından daha Ortodoks 

politikalara dönüşün kredi açısından olumlu olduğu belirtilen 
raporda, önemli makroekonomik dengesizliklerin azaltılmasının 

zaman alacağı kaydedildi.
Raporda, parasal sıkılaşmanın Türkiye'nin dış dengesizliğinin 
azaltılması ve merkez bankasının döviz rezervlerinin yeniden 

yapılandırması olasılığını da artırdığına işaret edilerek, bunların 
ülkenin dış şoklara karşı kırılganlığını azaltacağı ifade edildi.
Sıkı parasal duruşun sürdürülmesi ve ücret anlaşmalarının 

TCMB'nin enflasyonu önemli ölçüde düşürme hedefiyle 
uyumlu olması durumunda kredi notu görünümünün pozitife 

çevrilebileceği belirtilen raporda, cari işlemler açığındaki 
azalma ve döviz rezervlerinin daha yüksek düzeyde olduğuna 

dair daha fazla kanıtın özellikle bu eğilimlerin ülkenin dış 
rekabet gücündeki iyileşmenin ve sürekli sermaye girişlerinin 

sonucu olması halinde kredi notu için olumlu olacağı 
kaydedildi.

Raporda, Türk ekonomisinin bu yıl yüzde 4, gelecek yıl yüzde 2,5 
ve 2025'te yüzde 3 büyümesinin beklendiği ifade edildi.

Ülkede ortalama enflasyonun bu yıl yüzde 53,5, gelecek yıl 
58,9 ve 2025'te 39,1 olarak tahmin edildiği belirtilen raporda, 

Türkiye'nin cari işlemler açığının gayrisafi yurt içi hasılaya 
(GSYH) oranının ise 2023'te yüzde 4,7, 2024'te 3,4 ve 2025'te 

yüzde 3 olarak öngörüldüğü kaydedildi.

Moody's, sıkı parasal duruşun sürdürülmesi Moody's, sıkı parasal duruşun sürdürülmesi 
halinde Türkiye'nin görünümünün pozitife halinde Türkiye'nin görünümünün pozitife 

çevrilebileceğini açıkladıçevrilebileceğini açıkladı
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Enver OLGUNSOY
EBSO Meclis Üyesi

Mesleki ve teknik eğitime 
acil ve radikal çözümler 
gerektiği konusunda, ülkemizin 
konu ile ilgili taraflar, söz 
birliği etmişçesine ülkemizde 
“en önemli sorunumuz” 
diye konuşuyor, ama bence 
sadece konuşuyor. Bu konuda 
görünürde hala yeteri kadar 
çaba maalesef yok. Devlet 
tarafı hala çözüm için yeterli 
bütçeyi ayırmıyor. İhtiyaç sahibi 
sektör ve örgütlerin çabaları 
da yetersiz kalıyor. Çok zor 
ama galiba sektörün sadece 
elini değil, tüm vücudunu taşın 
altına koyma vakti geldi de 
geçmekte.

2008 yılında TOBB “mesleki 
ve teknik liselerini bize 
verin” diyerek, Milli Eğitim 
Bakanlığı’ndan bu liseleri 
istedi. O yıl değil ama Milli 
Eğitim Bakanı İsmet Yılmaz 
döneminde (2016-2018) 

Bakanlık “bütün mesleki 
ve teknik okulları isterseniz 
vermeye hazırız” dedi. 
Devamında 81 İlde 81 Lise 
Projesi protokolü ile her ilde bir 
meslek lisesi TOBB’a devredildi. 
Halen bu protokol de 
yürürlükte. İlimizde TOBB’a bağlı 
Odalara devredilen Çınarlı 
Mesleki ve Teknik Anadolu 
Lisesi bünyesinde EBSO AB 
projeleri uyguluyor, ancak 
eğri oturup doğru konuşmak 
gerekirse bu radikal değişime 
Odalarımızın gerekli bütçeyi 
ayırabilmesi de mümkün 
değil. Ege Bölgesi Sanayi 
Odası ve diğer kurumlarımızın 
bu anlamda elini taşın 
altına koyduğunu izledik, 
ama vücudun da konması 
gerekiyor. İlgili tüm sektörler 
de bu konuda desteğe davet 
edilmeli. TOBB’dan kamuya, 
OSB’lere ve yerel yönetimlere 

kadar her kesim çok daha 
fazla bütçe ayırmalı ve yurtdışı 
fonları da olabilecek en üst 
seviyede kullanılmalı. Yani 
topyekun bir mücadele içinde 
olunmadan mesleki ve teknik 
eğitim, düştüğü çukurdan 
çıkartılamayacak.

Mesleki ve teknik liselerimizin 
çukura itilmesi, diğer (teknik 
olmayan) liselere daha çok 
önem verilmesi, onlara yüklü 
bütçeler ayrılması ve onların 
temel eğitim yerine konması 
ile oldu. Zira teknik meslek 
liselerinin eğitimi daha pahalı 
bir eğitimdir. Eğitim araçları 
adedi çok ve pahalıdır. Üstelik 
çok kısa sürelerde teknolojinin 
gelişmesi sonucu mevcut 
eğitim araçları demode 
olmakta kullanılamamakta 
ve yenilenme ihtiyacı 
doğmaktadır.

ERG eğitim izleme 

KESİNLİKLE 
TEKNİK EĞİTİM
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raporunun 2022’deki 
rakamlarına göre teknik 
eğitimde öğrencilerin 
kurumlara göre dağılımında 
yüzde 23,3 ile MEM’ler (Mesleki 
Eğitim Merkezleri) ön plana 
çıkıyor. Bu rakam 2023 de daha 
da arttı ve otuzları gördüğü 
söyleniyor. Bir anlamda örgün 
eğitimde değiller, ancak 
örgün eğitimdeki öğrencilerin 
haklarına sahip olacaklar. 
Her ne kadar meslek eğitimi 
alsalar da MEM’ler ileride hak 
kayıplarına sebep olacak. 
Zaten aileler ve çocuklarımız, 
mesleki ve teknik liselerimize 
şüphe ile bakıyor. Bir de MEM 
mezunları aynı haklara sahip 
olacaksa bu olumsuz bakış 
daha da artmayacak mı?

Şimdi yazacaklarım 
aslında ilgili tüm kurum ve 
kişilerce bilinen, sürekli ifade 
edilen şeyler. Ama tekrar 
ederek mesele hallolmuyor, 
havanda su dövülüyor sadece. 
Gereği yapılmadıktan sonra 
konuşulanlar konuşulduğu 
ile kalıyor. Yani sadece 
konuşuyoruz.

Buyurun yazıyorum hepsini. 
Duydunuz mu duymadınız mı? 
Sizler de aynı şeyleri düşünüp 
söylemediniz mi?

• Ekonomik sorunlarını 
aşmış ülkeler, bu durumunu 
mesleki ve teknik eğitimdeki 
başarılarına bağlamaktadır.

• Ülkemizdeki teknik mesleki 
eğitim, teknik olmayan meslek 
liselerinin, yani imam hatiplerin 
gölgesinde kalmış, hatta 
perdelemesi sonucu son 
yıllarda büyük yara almıştır.

• Bu nedenle acilen mesleki 
eğitim, “teknik mesleki eğitim” 
ve “mesleki eğitim” olarak ikiye 
ayrılmalıdır.

• Teknik mesleki eğitime 
daha fazla kaynak aktarma 
gereği vardır. Kullanılan temrin 
malzeme vs. gibi ekstra gider 

vardır.
• Teknik eğitim mezunlarına 

iyileştirici teşvik edici destek 
ihtiyacı vardır.

• Devlet hizmetlerinde 
(askerlik, memur ve işçilik 
vs.) diğer lise mezunlarından 
ileri teşvikler verilmelidir (kısa 
askerlik, rütbe, kıdem vs. gibi).

• Teknik eğitim mezunları, 
meslekleri ile ilgili işlerde 
çalıştırılmalı (bekçi, polis, 
güvenlik görevlisi vs. olarak 
görevlendirilmelidir). En 
azından ilk 10 yılı mesleği ile ilgili 
görev yapmalıdır.

• Her organize sanayi 
bölgemize, o bölge 
sanayicilerinin üretim konularını 
kapsayan dalları içeren meslek 
liseleri açılmalı ve o liseler, ilgili 
OSB tarafından yönetilmelidir.

• Çıraklık eğitim merkezlerine 
önem verilmeli, sanayinin 
eleman ihtiyacına yönelik 
eğitim verilmeli.

• Mesleki teknik eğitim 
liselerinin alt yapı, alet, makine 
türü ihtiyaçları giderilmeli, 
makine parkı güncel 
makinalarla yenilenmelidir.

• Teknik meslek lise 
öğretmenleri eğitimi için 
sanayide, fabrikalarımızda 
yeni jenerasyon makinalar 
ile tanıştırılmalıdır, destek 
verilmelidir.

• Mesleki teknik lise 

öğrencilerine fabrikalarımızda 
staj olanağı tanınmalı, staj 
için odalarda “staj masası” 
kurularak okullardan 
staj talepleri toplanarak 
fabrikalarımıza, işyerlerimize 
yönlendirme yapılmalıdır. Staj 
yapmayan tek bir çocuğumuz 
bile kalmamalıdır.

• Teknik meslek lise 
mezunlarına daha iyi ücretler 
ödenmesi teşvik edilmelidir. 
(vergi muafiyeti vs. ile).

• Ailelerin teknik meslek 
liselerine ilgi göstermesi için 
sosyolojik çalışma yapılmalı, 
başarılı teknik lise mezunlarının 
fabrika sahibi olanları teşvik için 
örnek gösterilmelidir.

• Teknik meslek liselerimizi 
tanıtan etkinliklere destek 
verilmelidir.

•  Teknik meslek liseleri 
arası ödüllü bilim şenlikleri 
düzenlenmeli, öğrencilerin 
ürünleri toplumla 
kucaklaştırılmalıdır.

• Teknik meslek lise dalları 
güncel ihtiyaca dönük 
hale getirilmelidir. Örneğin 
İzmir’imizde gelişmiş diş 
protez ve vücut protez üretim 
sektöründe olağanüstü belgeli 
çalışan eksiği vardır. 

Evet, bunlar biliniyor ve 
tekrar tekrar konuşuluyor. 
Ancak çözüm maalesef Kaf 
Dağı’nın ardında.
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